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Mgr. Vladimír Šmerda (ODS)
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Luboš Pospíšil (KDU – ČSL)

Rada obce
Mgr. Vladimír Šmerda (ODS)
Luboš Pospíšil (KDU – ČSL)
Radek Nejedlík (ODS)
Vít Šmerda (ODS)
Zdeněk Janek (ODS)

Kontrolní výbor
Předseda  Jan Slanař (KDU – ČSL)
Člen    Martin Kroupa, DiS. (ODS)
Člen    Olga Mrkvicová (KSČM)

Finanční výbor
Předseda Ing. Andrej Tóth (ODS)
Člen    Ing. Jan Zich (KDU – ČSL)
Člen   Aleš Saitl (Zelená pro Žabčice)

Předseda kulturní komise
Vojtěch Dirda (ODS) 

Školská rada ZŠ a MŠ Žabčice
Mgr. Jana Hochmannová
(Zelená pro Žabčice)
jako zástupce obce na období 2015-2018

Zastupitelstvo obce se po volbách sešlo dne 4. 11. 2014 na ustavujícím zasedání, 
na kterém byly zvoleny tyto orgány:
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Barevné fotografie na str. 2:

•	 Podzimní	výstava	drobného	zvířectva
•	 Replika	korunovačních	klenot	
•	 Dětský	maškarní	ples	
•	 3.	farní	ples	–	výzdoba	stolů
•	 3.	farní	ples	–	host	Ing.	arch.	Jaroslav	Klaška	s	manželkou
•	 Novoroční	ohňostroj
•	 0.	ročník	Žabčického	masopustu	(2x)

Barevné fotografie na str. 75:

•	 Divadlo	v	LD
•	 Posezení	s	CM	Kasanica	
•	 Výstava	vín	
•	 Rozsvícení	vánočního	stromu
•	 Obecní	zabíjačka
•	 Dětský	karneval	na	ledě
•	 Výstava	vín
•	 Obecní	zabíjačka
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I. Základní ustanovení
1. Obec Žabčice vydává zpravodaj s názvem Občasník.
2.	 Účelem	 vydávání	 Občasníku	 je	 pravdivá	 a	 co	 nejúplnější	 informovanost	

občanů	o	dění	v	obci,	v	přilehlých	obcích,	případně	v	širším	regionu	Židlo-
chovicko	a	vytváření	oboustranně	prospěšného	vztahu	důvěry	a	spolupráce	
mezi představiteli obce a občany.

3.	 Do	Občasníku	může	přispívat	každý	občan.
4. Občasník je vydáván dvakrát ročně, v kalendářních měsících březen a říjen, 

a	to	v	tištěné	podobě	a	také	v	elektronické	podobě	na	webových	stránkách	
obce	a	facebookovém	profilu	obce.	Výjimečně,	po	dohodě	Redakční	rady	
Občasníku,	může	být	vydáno	číslo	mimořádné.

5. Rada obce Žabčice zřizuje jako komisi rady obce dle § 122 zákona č. 128/2000 
Sb., zákona o obcích, ve znění p. p., Redakční radu Občasníku.

II. Redakční rada Občasníku
1.	 Počet	členů	Redakční	rady	Občasníku	je	pět.
2.	 Redakční	rada	Občasníku	je	jmenována	Radou	obce	Žabčice	vždy	na	voleb-

ní období Zastupitelstva obce Žabčice.
3.	 Redakční	rada	Občasníku	volí	nadpoloviční	většinou	ze	svých	členů	před-

sedu rady.
4. Redakční rada Občasníku je zodpovědná Radě obce za obsah, zpracování 

a organizaci vydávání Občasníku dle platného Statutu.

III. Koncepce Občasníku
1.	 Koncepce	vymezuje	obsahovou	náplň	Občasníku	a	upřesňuje	způsob,	 ja-

kým	přispěvatelé	poskytují	podklady	a	příspěvky	potřebné	k	obsahovému	
naplnění	jednotlivých	vydání.

2.	 Obsahovou	náplní	se	rozumí	zpracování	poskytnutých	podkladů	a	příspěv-
ků	od	jednotlivých	institucí,	firem,	spolků	a	občanů.	Tyto	nesmí	obsahovat	
fotografie	začleněné	do	textu.

3.	 Podklady,	příspěvky	a	fotografie	k	příspěvkům	řádně	označené	popiskem,	
včetně	uvedení	autorství,	budou	přijímány	nejpozději	do	data	uzávěrky	vý-
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	 Vážení	spoluobčané,
	 letošní	zima	nás	ničím	mimořádným	nepřekvapila,	byla	nadprůměrně	teplá	
a	teploty	mnohdy	dosahovaly	i	rekordních	hodnot.	Během	měsíce	ledna	sice	2x	
nasněžilo,	ale	sníh	vydržel	pouze	pár	hodin.	
	 Od	 ustavujícího	 zasedání	 se	 zastupitelstvo	 obce	 sešlo	 2x	 v	 loňském	 roce	
a	rada	obce	se	sešla	celkem	4x.	
 V měsíci listopadu jsme 
připravili k provozu ledovou 
plochu	 tak,	 aby	 mohla	 být	
k dispozici od poloviny pro-
since. Prosinec a leden byly 
poměrně teplé měsíce. Počát-
kem ledna se teploty dostaly 
až	kolem	150	C,	což	nám	způ-
sobilo	značné	potíže,	v	polo-
vině ledna se teploty stále dr-
žely	kolem	50	C,	ale	bruslaři	
si	ledové	plochy	myslím	užili	
dostatečně. 
	 Pro	loňský	rok	jsme	poprvé	zakoupili	vánoční	výzdobu,	která	byla	umístě-
na na sloupy veřejného osvětlení. Byl vyzdoben především střed obce a několik 
prvků	bylo	umístěno	na	hlavní	silnice.	Pravděpodobně	ještě	několik	prvků	za-
koupíme	a	v	příštím	roce	výzdobu	mírně	rozšíříme.
	 Tak	jako	každý	rok,	tak	také	koncem	minulého	roku	jsme	uspořádali	Roz-
svícení vánočního stromu. Jde o tradiční akci, na které pravidelně vystupují 
děti	z	mateřské	a	základní	školy,	mužácký	sbor	Šatavan	a	koná	se	 také	sbírka	
pro	rehabilitační	oddělení	Dětské	nemocnice	v	Brně.	Letošní	výtěžek	sbírky	byl	
26.906,-	Kč.	Celkový	 příspěvek	 pro	 rehabilitační	 oddělení	Dětské	 nemocnice	
v	Brně	činí	za	období	2000	–	2014	už	426.500,-	Kč.	Myslím,	že	jde	o	velmi	sluš-
nou	 částku,	 za	 kterou	bylo	nakoupeno	mnoho	užitečných	pomůcek	pro	děti,	
které rehabilitační cvičení potřebují. Osobně jsem se zúčastnil přímo v nemoc-
nici	oslavy	40.	výročí	založení	tohoto	oddělení.	Zde	jsem	viděl	dětské	pacienty,	
někteří byli i na vozíku a s rodiči čekali na rehabilitaci nebo ji právě absolvovali. 
Byl	jsem	pyšný	na	to,	že	jsme	těmto	dětem	v	jejich	nelehké	situaci	trošku	po-

hradně	na	elektronické	adrese:	obcasnikzabcice@seznam.cz	s	možností	vy-
užití	internetového	portálu	www.uschovna.cz.

4.	 Požadované	formáty	textových	souborů	jsou	*.doc,	*.docx,	*.txt;	požadova-
né	formáty	obrazových	příloh	jsou	*.jpeg,	*.jpg,	*.png,	*.bmp.

5. Inzerce a jiná reklama v Občasníku nejsou přípustné.
6.	 Datum	uzávěrky	pro	vydání	Občasníku	v	měsíci	březnu:	28.	února	
 Datum uzávěrky pro vydání Občasníku v měsíci říjnu: 30. září

IV. Povinnosti a pravomoci Redakční rady Občasníku
1. Redakční rada Občasníku:
•	 schvaluje	příspěvky	do	Občasníku	a	posoudí	případné	nezařazení	příspěv-

ku (hlasováním)
•	 odpovídá	za	formální	a	obsahovou	stránku	jednotlivých	vydání	Občasníku
•	 dbá	na	vyváženost	a	gramatickou	správnost	obsahu	Občasníku
•	 má	právo	neotisknout	urážlivé,	hanlivé	a	nevěcné	příspěvky,	příspěvky	tý-

kající	se	propagace	politických	stran	a	hnutí

2. Předseda Redakční rady Občasníku
•	 vede	Redakční	radu	Občasníku
•	 zodpovídá	za	komunikaci	s	Radou	obce	Žabčice
•	 soustřeďuje	podklady,	fotografie	a	příspěvky	potřebné	k	obsahovému	napl-

nění	jednotlivých	vydání
•	 zodpovídá	za	správnost	zařazení	jednotlivých	fotografií	k	článkům
•	 zodpovídá	za	včasnou	přípravu	příspěvků	ke	schválení	Redakční	radou	Ob-

časníku
•	 zodpovídá	za	gramatickou	správnost	textu	
•	 zodpovídá	za	včasné	a	úplné	předání	schválených	článků	za	účelem	grafic-

kého návrhu a sazby
•	 zajišťuje	informovanost	přispěvatelů	o	nepřijatých	příspěvcích,	vč.	zdůvodnění
•	 vede	evidenci	o	všech	příspěvcích	formou	tištěné	a	digitální	katalogizace

V. Závěrečná ustanovení
1. Tento Statut byl schválen Radou obce Žabčice na jejím jednání dne 7. ledna 

2015 Usnesením č. 1/2015.
2.	 Statut	Občasníku	bude	 trvale	 zveřejněn	na	 internetových	 stránkách	obce	

Žabčice.
V	Žabčicích	dne	6.	ledna	2015

Slovo starosty

FOTO: Bruslení na umělé ledové ploše
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mohli. Všichni lékaři, rehabilitační sestry i pan primář MUDr. Radek Brauner 
si	tyto	pomůcky	a	nové	vybavení,	na	kterém	jsme	se	finančně	částečně	podíleli,	
velmi pochvalovali. Rehabilitační oddělení je díky snaze pana primáře opravdu 
velmi pěkné a dobře vybavené.

FOTO: Rozsvícení vánočního stromu
   Dětská nemocnice

	 Další,	 rovněž	 tradiční	akcí,	byl	Novoroční	ohňostroj.	Na	návsi	 se	sešlo	po	
půlnoci	velké	množství	občanů,	kteří	si	navzájem	popřáli	hodně	zdraví	a	štěstí	
v novém roce.
	 Obec	společně	s	mužáckým	sborem	uspořádala	16.	1.	2015	Posezení	u	cim-
bálu.	Přijela	k	nám	známá	cimbálová	muzika	Kasanica.	Byl	plný	Lidový	dům,	od	
18.00	do	23.00	hodin	se	hrálo	a	zpívalo.	Mužáci	si	přizvali	mužácký	sbor	Švar-
cavan	z	nedaleké	Nosislavi	a	myslím,	že	jak	účinkující,	tak	i	návštěvníci	prožili	
hezký	večer.
	 Druhý	den	následovala	také	již	tradiční	Obecní	zabíjačka	na	návsi.	Tato	akce	
je také hojně navštěvována, a nejinak tomu bylo i v letošním roce. Myslivecké 
sdružení	Žabčice	–	Unkovice,	které	Obci	Žabčice	se	zabíjačkou	pomáhá,	odved-
lo	opět	dobrou	práci,	uvařilo	spoustu	zabíjačkových	pochoutek	a	občané	měli	
možnost	se	na	návsi	pobavit.

FOTO: Posezení 
u cimbálu
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kovat.	V	budově	by	mohla	být	místnost	(klubovna)	pro	mládež,	klubovna	pro	
setkávání	 důchodců,	maminek	 s	malými	 dětmi,	 galerie	 na	 pořádání	 různých	
výstav	(keramika,	obrazy),	stálá	výstava	zemědělství,	vinařství,	stálá	výstava	my-
slivosti	a	rybářství	a	také	možná	malinký	klubový	kinosál.	S	prvním	nápadem	
mě	oslovili	přísnotičtí	hasiči,	kteří	by	uvítali	stálou	výstavu	historické	hasičské	
techniky,	vybavení	nebo	různých	historických	dokumentů.	Vaše	nápady	a	při-
pomínky budou vítány.

 14. 2. 2015 Obec Žabčice uspořádala 0. ročník Žabčického masopustu. V mi-
nulosti masopust pořádal Klub přátel vody, ale v roce letošním se pořadatelství 
chopila	kulturní	komise	v	čele	s	Vojtěchem	Dirdou.	Do	průvodu	se	mohl	zapojit	
každý,	kdo	měl	masku,	bez	rozdílu	věku.
	 Kulturní	akce	se	Obec	Žabčice	snaží	v	maximální	míře	podporovat.	Kromě	
tradičních	akcí	se	objevují	i	akce	nové,	se	kterými	přicházejí	sami	občané.	Pan	
Martin	Semerád	připravuje	v	Lidovém	domě	se	svými	kolegy,	amatérskými	fo-
tografy,	výstavu	nejen	fotografií,	ale	také	obrazů,	keramiky	atd.	Mgr.	Ilona	Tro-
janová a paní Eva Šmerdová připravují také v Lidovém domě určitě velmi zají-
mavý	Žabčický	den	pro	ženy.	Podrobnější	informace	o	těchto	akcích	naleznete	
na dalších stránkách našeho Občasníku.
	 Lidový	dům	je	opravdu	velmi	vytížen.	V	loňském	roce	se	zde	konalo	téměř	
padesát	 různých	akcí.	Kromě	plesů,	divadelních	představení,	výstavy	vín,	po-
sezení u cimbálu nebo Svatomartinského zpívání jsou zde často také svatební 
hostiny,	zlaté	svatby	nebo	oslavy	význačných	životních	jubileí.	Tím,	jak	vhod-
ně	je	Lidový	dům	koncipován,	umožňuje	rozdělení	podle	počtu	hostů.	Pokud	
potřebujete	Lidový	dům	pronajmout	k	určitému	termínu,	musíte	tak	učinit	co	
nejdříve.	Někdy	i	rok	předem.	Cena	za	tzv.	přísálí	činí	3.200,-	Kč	a	kapacita	je	
do	60	lidí.	Pokud	si	někdo	pronajme	celý	Lidový	dům,	cena	činí	5.200,-	Kč.	Tyto	
ceny	jsou	dotovány	obcí	a	v	žádném	případě	nám	neuhradí	náklady	na	energie,	
úklid	a	údržbu.	Cenu	však	zvyšovat	nechceme,	protože	jde	o	službu	občanům.	
Někdy	může	být	pro	občany	výhodnější	využít	vinárny	v	****Hotelu	Žabčice,	
kde se nájemné neplatí, ale kapacita je pouze kolem 50 lidí. 
 Zastupitelstvo na svém zasedání dne 18. 12. 2014 schválilo Smlouvu o poskyt-
nutí dotace z rozpočtu obce Žabčice na zhotovení díla Projektové práce – studie 
rekonstrukce	historické	sýpky.	Jde	o	velmi	významnou	památku,	která	sice	není	
ve	vlastnictví	obce,	ale	na	území	naší	obce	leží	a	její	osud	nám	není	lhostejný.	
Neměl	by	být	lhostejný	ani	státu	a	především	jejímu	vlastníkovi.	Vlastníkem	je	
Mendelova univerzita v Brně, a proto jsme společně s ředitelem Ing. Radomi-
lem	Měřínským	navštívili	rektora	prof.	RNDr.	Ladislava	Havla,	CSc.	a	probírali	
jsme	možnosti	záchrany	této	kulturní	památky.	Dospěli	jsme	k	závěru,	že	prv-
ním	krokem	musí	být	vypracování	určité	studie,	která	bude	následně	předložena	
k diskusi nejenom v zastupitelstvu obce, ale především vedení univerzity. Naše 
stanovisko	je	takové,	že	nelze	vkládat	ze	strany	obce	do	opravy	žádné	finanční	
prostředky, pokud budova není v jejím vlastnictví. Toto je základní otázka, na 
kterou	nám	musí	dát	vedení	univerzity	jednoznačnou	odpověď.	Pokud	bychom	
se dohodli na bezplatném převzetí této budovy obcí Žabčice, budeme hledat 
především	její	využití.	Určité	představy	už	máme,	a	proto	se	je	pokusím	zopa-

FOTO: Prohlídka sýpky
 členy zastupitelstva

Historická pohlednice
- vlevo dole Zámeček

Sýpka v parku
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	 Nejde	o	definitivní	způsob	využití	historické	sýpky.	Přijímáme	jednak	nápa-
dy	vás,	občanů,	a	také	zpracovaná	studie	určité	věci	napoví.	Aby	si	zastupitelé	
udělali určitou představu o stavu budovy, uspořádali jsme dne 29. 11. 2014 její 
prohlídku.	Většina	zastupitelů	obce,	kteří	se	této	prohlídky	zúčastnili,	byla	roz-
lohou a stavem budovy překvapena. Oprava budovy je však během na dlouhou 
trať	a	vzhledem	k	tomu,	že	jsme	na	úplném	začátku	této	cesty,	není	vůbec	jasné,	
zda	bude	někdy	realizována.	To	bych	chtěl	na	tomto	místě	zdůraznit.	Rozhod-
nutí	vedení	univerzity,	že	budovu	obci	bezplatně	nepředá,	může	tyto	myšlenky	
ve	velmi	krátké	době	ukončit.	I	když	je	budova	v	docela	slušném	stavu,	bez	něčí	
pomoci jednoho krásného dne spadne a obec se bude moci chlubit zachovalou 
zříceninou	v	parku.	Vím,	že	se	této	zkázy	pravděpodobně	většina	z	nás	nedožije,	
pokud	se	bude	udržovat	alespoň	střecha,	tak	budova	v	tomto	stavu	vydrží	ještě	
mnoho let, ale to není podle mého názoru omluva pro to, abychom se jednu 
ze	dvou	obecních	památek	nesnažili	 zachránit.	V	 těsném	 sousedství	 sýpky	 je	
tzv.	 zámeček,	 který	byl	 kdysi	 skutečně	krásnou	budovou.	Na	 starých	pohled-
nicích vidíme opravdu zámeček. Při budování socialismu se ze zámečku stala 
nevzhledná	bytovka.	Garáže	mezi	 sýpkou	a	bytovkou	dávají	 vzhledu	korunu.	
Přesto,	že	se	budovy	nachází	v	hezkém	parku,	který	obec	udržuje,	jde	pravděpo-
dobně o nejošklivější místo naší obce.
	 Rada	obce	na	svém	zasedání	7.	1.	2015	rozhodla	o	tom,	že	 je	třeba	zásad-
ním	způsobem	obnovit	zeleň	na	novém	hřbitově.	Všechny	stromy	a	túje	byly	již	
přerostlé, některé byly napadeny sypavkou borovou a další rostou v místech, ve 
kterých	jsou	naplánována	hrobová	místa.	Jelikož	byly	stromy	vysázené	na	husto,	
je	houba	velmi	rozšířená	a	nešlo	ji	vyléčit	fungicidy.	
	 Také	 některé	 keře	 se	 příliš	 rozrostly	 a	 byly	 plné	 odpadků,	 které	 tam	 naši	
spoluobčané	hází.	Po	vykácení	stromů	bude	provedena	rozsáhlá	výsadba	nové	
zeleně.	V	této	souvislosti	uvažujeme	také	o	budoucím	rozšíření	stávajícího	hřbi-
tova.	Přesto,	že	někteří	občané	na	umístění	nového	hřbitova	nadávají,	 já	 jsem	
přesvědčen,	že	naši	předchůdci	v	80.	letech	učinili	velmi	dobré	rozhodnutí.	Vět-
šina obcí, která má hřbitov umístěn uprostřed obce, má anebo časem bude mít 
problém	 s	 hrobovými	místy.	My	máme	možnost	 hřbitov	neomezeně	 rozšířit.	
S	pomocí	mysliveckého	sdružení	jsme	vykáceli	stromy	na	novém	hřbitově	a	po-
stupně také připravíme plochu pro další rozšíření hřbitova. 
	 Obec	se	rozhodla	určitým	způsobem	podpořit	třídění	odpadu	v	obci.	Já	jsem	
byl	 při	 zasedání	 komise	 životního	 prostředí	 Jihomoravského	 kraje	 seznámen	
s	možností	nákupu	tašek	pro	třídění	odpadu.	Tyto	tašky	jsou	dotovány	fa.	EKO-
-KOM.	S	 touto	možností	byli	členové	zastupitelstva	seznámeni	na	svém	zase-
dání dne 18. 11. 2014. Zastupitelstvo obce rozhodlo o nákupu tašek pro třídění 

odpadu	a	jejich	poskytnutí	občanům	zdarma.	Tašky	by	měly	být	distribuovány	
občanům	v	měsíci	dubnu	nebo	květnu.	Věříme,	že	občanům	pomohou	a	přispějí	
k tomu, abychom třídili odpad a umísťovali jej do sběrného dvora. 
 Dále jsem navrhl zastupitelstvu obce, aby byly zakoupeny domácí kompo-
stéry	a	dodány	občanům	také	zdarma.	V	měsíci	únoru	jsme	požádali	o	státní	
dotaci	na	nákup	350	ks	kompostérů	o	objemu	800	l.	Cena	kompostérů,	včetně	
administrace	 žádosti,	 činí	 850.000,-	Kč.	Dotace	 je	 poskytována	 ve	 výši	 90	%.	
Zbylých	10	%	uhradí	obec	Žabčice.	Pokud	bude	naší	žádosti	vyhověno,	budou	
tyto	kompostéry	občanům	na	5	let	zapůjčeny	(jde	o	dobu	udržitelnosti	projektu)	
a	následně	je	obec	občanům	bezplatně	převede	do	jejich	vlastnictví.
	 Zásadní	stavbou	letošního	roku,	ale	i	celého	funkčního	období	tohoto	zastu-
pitelstva,	je	rekonstrukce	čistírny	odpadních	vod.	O	stavbě	jste	již	byli	podrobně	
informováni,	ale	průběžné	informace	budeme	poskytovat	i	nadále.	To,	o	jak	roz-
sáhlou	stavbu	jde,	můžete	průběžně	sledovat	při	cestě	do	Židlochovic	nebo	při	
procházce	po	cyklistické	stezce.	Fotografie	ze	stavby	také	pravidelně	umisťujeme	
na	 obecní	 infokanál	 kabelové	 televize.	Rozšíření	 a	 rekonstrukce	ČOV	Žabči-
ce	jsou	důležité	nejen	pro	naši	obec,	ale	také	pro	naše	sousední	obce	Přísnoti-
ce	a	Unkovice,	které	jsou	na	ni	také	napojeny,	a	svým	dílem	se	rovněž	podílejí	
na	vynaložených	nákladech.	Z	obavy	před	blížící	se	zimou	jsme	zrychlili	stav-
bu	v	měsíci	prosinci	tak,	aby	bylo	možné	provádět	práce	i	v	zimních	měsících	
uvnitř	objektu.	To	se	nám	naštěstí	podařilo	a	termín	dokončení	by	neměl	být	
ohrožen.	Po	dokončení	celé	stavby	uvažuji	o	slavnostním	otevření	pro	občany	
všech	tří	obcí.	Myslím,	že	mnozí	této	možnosti	využijí	a	se	stavbou	i	samotným	
procesem čištění odpadní vody se rádi seznámí.

FOTO: Rekonstrukce čističky odpadních vod
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vybralo	26.906,-	Kč,	za	které	zakoupíme	elektrický	hydraulický	rehabilitační	cvi-
čební	stůl.	Na	něm	budeme	cvičit	především	s	miminky	do	jednoho	roku	věku,	
která	mají	nějakou	poruchu	v	pohybovém	vývoji.		Naštěstí	u	velké	části	těchto	
dětí	se	podaří	jejich	pohybové	znevýhodnění	odstranit.	Chce	to	ale	aktivní	za-
pojení	 rodičů,	 v	 tomto	případě	hlavně	maminek,	bez	nichž	bychom	nemohli	
dosáhnout	žádoucí	výsledky.
	 Zakoupený	rehabilitační	stůl	je	investice	na	dlouhé	roky.	Bezpochyby	se	na	
něm	bude	cvičit	i	v	době,	kdy	současní	mrňouskové	budou	pomýšlet	na	založení	
vlastní rodiny.  
	 Myslím	si,	 že	 investice	do	zdraví	našich	dětí	 je	 to	nejlepší,	 co	můžeme	ve	
vánočním čase učinit. Dlouholetá spolupráce obce Žabčice a dětského rehabi-
litačního	oddělení	již	přinesla	mnoho	dobrého.	Vážím	si	štědrosti	všech	dárců	
a do nového roku přeji vše dobré. 

prim. MUDr. Radek Brauner
dětské rehabilitační odd. FN Brno – Dětská nemocnice

 Obyvatelé Židlochovicka od nového roku nezaplatí za vodné a stočné ani o 
haléř	více	než	v	roce	2014.	Cena	za	1	m3	vodného	a	stočného	zůstává	i	v	roce	
2015 na 89,12 Kč s DPH. O této ceně bylo rozhodnuto na valné hromadě Svazku 
vodovody	a	kanalizace	Židlochovicko,	která	se	konala	v	Žabčicích	26.	listopadu	
2014.	Cena	 vyplynula	 z	 detailní	 finanční	 analýzy	VODÁRENSKÉ	AKCIOVÉ	
SPOLEČNOSTI, a. s.
 Židlochovicko je tak jednou z mála lokalit v ČR, kde se cena od 1. ledna 2015 
nezvyšuje.	Hlavním	důvodem,	proč	se	nezdražuje,	je	skutečnost,	že	se	podařilo	
vyjednat	se	Státním	fondem	životního	prostředí	pomalejší	nárůst	cen,	než	tomu	
bylo	doposud.	Cena	vodného	a	stočného	je	totiž	státem	přísně	regulovaná.	Pod-
mínky	příjmu	evropských	dotací	stanovovaly,	že	cena	vodného	a	stočného	musí	
růst	o	5	%	ročně	nad	inflaci,	nyní	po	úspěšném	jednání	to	bude	pouze	o	2	%.	
Konkrétně	na	Židlochovicku	 tak	bylo	možné	 cenu	na	příští	 rok	ponechat	na	
stejné	výši	 jako	letos.	Do	budoucna	ale	 lidé	musí	počítat	s	dalším	postupným	
nárůstem	ceny,	ročně	asi	o	2,5	%.

 Vzhledem k velmi špatnému stavu komunikace ke sběrnému dvoru (polní 
cesta	byla	v	minulosti	pouze	opravena	asfaltovým	recyklátem)	pravděpodobně	
přistoupíme	k	její	rekonstrukci,	včetně	asfaltového	povrchu.
 V letošním roce plánujeme rozšířit vybavení obce o další dětské hřiště v par-
ku	u	rybníka	a	možná	také	v	Malých	Žabčicích.	Bude	to	již	páté	resp.	šesté	dět-
ské	hřiště	v	naší	obci,	což	je	myslím	docela	slušný	počet.
	 Naše	 obec	 výrazně	 buduje.	 Za	 poslední	 léta	 tím	 pádem	 výrazně	 navýšila	
obecní majetek. Stav k 31. 12. 2010 byl 283.737.797,- Kč. K 31. 12. 2014 činí 
hodnota	obecního	majetku	neuvěřitelných	416.452.171,-	Kč.	
	 Obec	je	oprávněna	vybírat	některé	poplatky	a	má	také	možnost	zvýšit	daň	
z nemovitostí. 
 Občané si to mnohdy ani neuvědomují, ale poplatky, které má právo jed-
notlivá	obec	vybírat,	mohou	rozpočet	rodiny	značně	zatížit.	V	naší	obci	máme	
jedny	z	nejnižších	poplatků	v	celé	ČR.
	 Rozhodnutím	obce	může	být	daň	z	nemovitostí	zvednuta	až	5x,	což	20	%	
obcí	 v	ČR	 skutečně	 schválilo.	My	 touto	 cestou	 jít	 nechceme	 a	 tuto	 daň	 jsme	
nezvýšili	vůbec.	Tady	jde	o	několik	tisíc	korun	ročně,	které	rodiny	v	naší	obci,	
v	závislosti	na	vlastněných	nemovitostech,	mohou	ušetřit.
	 Poplatky	 za	 svoz	 odpadů	 u	 nás	 činí	 100,-	 Kč/osobu/rok	 (týdenní	 svoz).	
Čtyřčlenná rodina tedy za svoz komunálního odpadu, nebezpečného odpadu, 
rozmístění	kontejnerů,	likvidaci	plastů	a	skla	a	provozu	sběrného	dvora	zaplatí	
400,-	Kč/rok.	Ve	většině	obcí	je	svoz	1x	za	14	dní	a	poplatek	činí	kolem	700,-	Kč/
osobu/rok.	Celkově	tak	naše	rodina	ušetří	dalších	2	400,-	Kč/rok,	i	když	má	svoz	
zajištěn	každý	týden	a	50	kontejnerů	rozmístěných	po	obci	2x	ročně.
Také	poplatek	za	psa	ve	výši	50,-	Kč	je	spíše	symbolický.

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce

 První adventní neděli proběhlo tradiční Rozsvícení vánočního stromu 
v	Žabčicích	a	při	této	příležitosti	se	uskutečnila	 již	15.	vánoční	sbírka	ve	pro-
spěch dětského rehabilitačního oddělení Dětské nemocnice v Brně. Tentokrát se 

Cena vody na Židlochovicku
se v roce 2015 nezvýšila

Vánoční sbírka v Žabčicích
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Akce svazku 2011 - 2014 Opravy (nad 100 tis.)

 V letošním roce se uskuteční opět několik divadelních představení. 
	 První	z	nich,	s	názvem	„Z	louže	pod	okap“,	bude	sehráno	dne	18.	3.	2015.	
Hrají: Vladimír Kratina, Dana Homolová, Michaela Dolinová a Filip Tomsa.
 Druhé představení se uskuteční 15. 4. 2015. Společnost Háta sehraje hru „Do 
ložnice	vstupujte	jednotlivě“,	s	herci:	Mahulena	Bočanová,	Monika	Absolonová	
nebo	Adéla	Gondíková,	Zbyšek	Pantůček,	Ivana	Andrlová,	Vlasta	Žehrová,	Filip	
Tomsa, Lukáš Vaculík a Martin Zounar.
 Třetí představení plánované na 27. 5. 2015 se jmenuje „Svaté neřesti“. Zde se 
představí	Bořek	Slezáček,	Jindra	Kriegel,	Braňo	Polák,	Bára	Mottlová,	Kristýna	
Janáčková.
 Další divadelní představení budou následovat na podzim.
 

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce

		 Nárůst	cen	bude	ale	méně	razantní.	Růst	cen	vody	je	velmi	citlivou	věcí.	Má-
lokdo	si	ale	uvědomuje,	že	pitná	voda	není	takovou	samozřejmostí,	jak	se	zdá.	
Jen její úprava na to, abychom ji mohli pít, laboratorní zkoušky, doprava do do-
mácností a následné čištění je velmi nákladné a promítají se do ní také zvyšující 
se	ceny	v	dalších	oblastech	našeho	života.
  Na Židlochovicku se přitom neustále díky aktivitě svazku a dotacím z Ev-
ropské unie investuje do zlepšení kvality pitné vody i do čištění odpadních vod. 
Zkvalitnění	pitné	vody	bylo	dosaženo	napojením	oblasti	na	Vírský	oblastní	vo-
dovod,	s	nímž	souvisel	dosavadní	nárůst	ceny	vody.	Ve	městě	Židlochovice	byla	
dobudována	kanalizace	za	14	milionů	korun,	v	Hrušovanech	u	Brna	a	Blučině	
byly	zrekonstruovány	čistírny	odpadních	vod,	každá	za	téměř	50	milionů	korun,	
rekonstrukce	čistírny	v	Žabčicích	pak	bude	také	za	přibližně	50	milionů	korun.	
To vše v posledních čtyřech letech. V tabulce jsou uvedeny pouze větší investice 
a	opravy	za	poslední	volební	období,	není	zde	zatím	uvedena	žabčická	čistírna.	
Pokud	ji	započítáme,	tak	jsme	v	našem	malém	svazku	investovali	přibližně	300	
miliónů	korun	(bez	DPH)	do	vodárenské	infrastruktury.
	 V	jarních	měsících	plánujeme	pro	zájemce	naší	obce	celodenní	bezplatný	zá-
jezd na přehradu Vír, ze které vodu odebíráme, a také bychom navštívili nedale-
kou	úpravnu	vody	ve	Švařci.	Tady	budeme	mít	možnost	prohlédnout	si	poměrně	
složitou	a	finančně	náročnou	úpravu	vody,	která	zásobuje	obce	a	města	(včetně	
města	Brna),	sdružené	ve	sdružení	měst	a	obcí	„Vírský	oblastní	vodovod“.

Mgr. Vladimír Šmerda
předseda svazku Vodovody a kanalizace Židlochovicko

Akce svazku 2011 - 2014 Investice

Divadlo v roce 2015
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teprve	s	pohřební	službou.	Někdy	se	totiž	stává,	že	v	termínu,	který	žádáte,	již	
někde	pohřeb	má	a	je	pak	pro	něj	složité	Vám	vyhovět.

Kontaktní místo denně: Farní úřad Blučina
      Komenského 20
      Tel. 547 235 385 

       - Pozor změna -

V	této	souvislosti	bychom	chtěli	požádat	občany,	kteří	potřebují	vykopat	hrob,	aby	
si	toto	kopání	objednali	s	ostatními	službami	přímo	u	pohřební	služby	Nostalgie.

Mgr. Vladimír Šmerda
starosta obce

Souhrn za rok 2014 v číslech - z pohledu evidence obyvatel 

Počet obyvatel Žabčic k 31. 12. 2014:
občané	ČR	-		 	 	 	 	 	 1	618
cizinci celkem -             9
z	toho:	cizinci	s	trvalým	pobytem	-			 	 	 							6
	 	 	 cizinci	s	jiným	druhem	pobytu	-	 	 							3

Občané ČR

Přistěhovalo	se	v	roce	2014	 18	mužů,	22	žen	 celkem	40

Odstěhovalo	se	v	roce	2014			 17	mužů,	23	žen	 celkem	40

Narodilo	se	v	roce	2014	 10	dívek,	8	chlapců		 celkem	18

Zemřelo	v	roce	2014		 	 	8	mužů,	9	žen	 	 celkem	17

•	 průměrný	věk	všech	zemřelých	je	 	 	 74,47	let

•	 9	žen		 –	průměrný	věk	zemřelých	je		 	 87,88	let

•	 8	mužů	 –	průměrný	věk	zemřelých	je		 	 59,37	let	

Nejstarší	občanka	Žabčic	oslavila	v	květnu	2014	-	96	let.

Nejstarší	muž	oslavil	v	prosinci	2013	–	96	let.

Obec pořádá tradiční sběr nebezpečných odpadů
v sobotu 11. dubna 2015
1. zastávka 07.00 – 07.30 hodin u hřiště
2. zastávka 07.45 – 08.30 hodin ulice Přísnotická
3. zastávka 08.45 – 09.30 hodin ulice U Rybníka
4. zastávka 09.45 – 10.30 hodin ulice Tichá
5. zastávka 11.45 – 12.30 hodin ulice Zemědělská

Poplatky za psy
	 Upozorňujeme	občany,	že	v	úřední	dny	(po	a	st	od	7,00	do	17,00	h)	se	na	OÚ	
Žabčice	vybírají	poplatky	za	psy	na	rok	2015.	Poplatek	musí	být	uhrazen	nejpoz-
ději do 31. 3. 2015.

Objednávky církevního obřadu – pohřbu (opakovaná informace)
	 Od	srpna	2008	má	 farnost	Přísnotice	–	Žabčice	nového	pana	 faráře,	Otce	
Hynka	Šmerdu,	který	spravuje	rovněž	farnosti	Blučina	a	Měnín.	Je	 to	pro	něj	
někdy	dost	časově	náročné,	hlavně	při	objednávkách	pohřbů.	Žádá	proto	farní-
ky, aby při objednávce církevního pohřbu nejdříve sjednali termín s ním, potom 

Zprávy obecního úřadu

FOTO: Z divadelního představení společnosti Háta „Duch“     Divadlo Pavla Trávníčka,
                představení „Zase ta sborovna“
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	 Podobně	je	tomu	s	účastí	voličů	při	volbách	do	Poslanecké	sněmovny.	V	roce	
1990,	kdy	se	ještě	volilo	do	Federálního	shromáždění	a	České	národní	rady,	zú-
častnilo	se	voleb	v	naší	obci	rekordních	98	%	voličů.	Při	posledních	volbách	do	
PS	v	roce	2013	to	bylo	již	jen	62	%	voličů.
 Ještě o něco menší je zájem o volby do Krajského zastupitelstva, kde se účast 
voličů	pohybuje	od	 třiceti	 čtyř	do	padesáti	dvou	procent.	U	voleb	do	Senátu	
nebo Evropského parlamentu to bylo dokonce od dvaceti tří do třiceti pěti pro-
cent	voličů.

z	údajů	v	kronice	obce	sestavila
Ing.	Stanislava	Žižlavská

 Informace o událostech řešených Městskou policií Židlochovice za ob-
dobí 1.1.2014 – 31.12.2014 v obcích Blučina, Vojkovice, Žabčice a ve městě 
Židlochovice.

	 Městská	policie	 při	 zabezpečování	místních	 záležitostí	 veřejného	pořádku	
a	plnění	dalších	úkolů	podle	zákona	č.	553/1991	Sb.,	nebo	zvláštního	zákona,	
řešila na území obcí tyto přestupky:

§ 125 c – přestupky proti bezpečnosti a plynulosti provozu na pozemních ko-
munikacích
	 	 řešeno	–	214	přestupků

§ 125 c odst. 1 písm. k) - nedovolené stání nebo zastavení vozidla na pozemní 
komunikaci;	nedovolený	vjezd	do	míst,	kde	je	to	místní	nebo	přechodnou	úpra-
vou provozu na pozemních komunikacích zakázáno
	 	 řešeno	–	115	přestupků

§	125	c	odst.	1	písm.	f)	bod	4	-	překročení	nejvyšší	dovolené	rychlosti	stanovené	
zvláštním právním předpisem nebo dopravní značkou
	 	 řešeno	–	96	přestupků

§	22	odst.	1	písm.	f)	bod	11	-	neoprávněně	zastaví	nebo	stojí	s	vozidlem	na	par-
kovišti vyhrazeném pro vozidla označené označením O1
  řešeny – 3 přestupky

Na úřední adrese v sídle Obecního úřadu, Kopeček 4, je k  31. 12. 2014 přihlá-
šeno celkem 51 osob.

Přehled evidovaných cizinců dle státní příslušnosti:

Ukrajina 3   Slovensko  4
Itálie    1   Egypt  1
Celkem  9

Celkem	domů	v	Žabčicích	530.

Dagmar Lízalová
evidence obyvatel

 V prvním roce po sametové revoluci v roce 1990 ukončili svoji činnost po-
slanci	Místního	národního	výboru	a	bylo	zvoleno	nové	jedenáctičlenné	zastu-
pitelstvo obce. V podzimních volbách tohoto roku docílily kandidátky jednotli-
vých	stran	a	uskupení	v	obci:	OF	39	%,	ČSL	46	%,	KSČ	1	%	hlasů.	
 Do voleb v roce 1994 postavily své kandidáty tři nově konstituované poli-
tické strany, které se od té doby účastnily voleb pravidelně, v roce 2010 nově 
přibylo uskupení Zelená pro Žabčice. Od roku 1994 je zastupitelstvo obce pat-
náctičlenné.	Počet	voličů	v	obci	rostl,	ale	volební	účast	se	od	roku	1990	snížila	o	
25	%.

Několik poznámek k volbám 
do ZO v obci Žabčice

Zpráva obecní policie
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§	19	odst.	2	písm.	g)	–	je	zakázáno	odstavovat	silniční	vozidlo,	které	je	trvale	nezpů-
sobilé provozu na pozemních komunikacích (vrak a zjevně nepojízdná vozidla)
	 	 řešeno	–	10	přestupků	

§	19	odst.	2	písm.	a)	–	neoprávněné	odstraňování,	pozměňov.	dopravního	značení
	 	 řešeno	–	5	přestupků

Městská policie přijala 374 telefonických oznámení od občanů.

Postoupení přestupků správnímu orgánu
	 	 postoupeno	–	13	přestupků	(přestupky	v	dopravě,	občanské	soužití)

Zjištění trestné činnosti dle zákona č. 140/1961 Sb. – trestní zákon (předáno PČR)
	 	 předáno	–	16	TČ	(krádeže,	nález	věcí	z	trestné	činnosti,	zadržení	zloděje,	

domácí násilí, vloupání)

Další činnost Městské policie:
kontrola	objektů	napojených	na	pult	centrální	ochrany
	 	 provedeno	70	výjezdů
výjezd	hlídky	na	tísňové	volání	(senioři)
	 	 3x
kontrola	prodejců	v	obci	a	podomních	prodejců
	 	 provedeno	53	kontrol,	z	toho	24	vykázání	podomních	prodejců
převzetí	a	odevzdání	nalezených	věcí
	 	 4x	doklady,	3x	klíče,	10x	kolo,	1x	batoh,	1x	motocykl
odchyt zvířat
	 	 60	psů	
odstranění kadáveru
	 	 	4x	labuť,	1x	pes
usměrňování	dopravy,	nehody	
	 	 21x	
kontrola	kácení	stromů					
	 	 průběžně	–	2x	přistižení	neoprávněného	kácení	
kontrola	mládeže
	 	 průběžně	
kontrola	podezřelých	osob
	 	 57x

§	46	–	přestupky	proti	pořádku	ve	státní	správě	a	proti	pořádku	v	samosprávě
	 	 řešeno	–	130	přestupků
§	46	odst.	1	-	porušení	nařízení	obcí	(tržní	řád,	vyhrazené	parkování)
	 	 řešeno	–	67	přestupků	
§	46	odst.	2	-	porušení	obecně	závazných	vyhlášek	obcí
	 	 řešeno	–	63	přestupků	(29x	odchyt	psů,	3x	stánkaři)
§ 47 přestupky proti veřejnému pořádku
	 	 řešeno	–	63	přestupků:	
§ 47 odst. 1 písm. b) – rušení nočního klidu
	 	 řešeno	–	27	přestupků	
§ 47 odst. 1 písm. g) – neoprávněně poškodí nebo zabere veřejné prostranství, 
veřejně prospěšné zařízení
	 	 řešeno	–	23	přestupků	
§	47	odst.	1	písm.	h)	–	neoprávněně	založí	skládku,	nebo	ukládá	odpadky	nebo	
odpady mimo vyhrazená místa
	 	 řešeno	–	10	přestupků
§ 47 odst. 1 písm. d) – znečistí veřejné prostranství, anebo zanedbá povinnost 
úklidu veřejného prostranství
  řešeny – 3 přestupky
§	49	–	přestupky	proti	občanskému	soužití
	 	 řešeno	–	11	přestupků
§	49	odst.	1	písm.	c)	–	úmyslně	naruší	občanské	soužití	vyhrožováním	újmou	
na	zdraví,	drobným	ublížením	na	zdraví,	nepravdivým	obviněním	z	přestupku,	
schválnostmi	nebo	jiným	hrubým	jednáním
	 	 řešeno	–	11	přestupků
§ 50 – přestupky proti majetku
	 	 řešeno	–	53	přestupků
§	50	odst.	1	písm.	a)	–	úmyslně	způsobí	škodu	na	cizím	majetku	krádeží,	zprone-
věrou, podvodem nebo zničením či poškozením věcí z takového majetku
	 	 řešeno	–	53	přestupků	

Řešené přestupky dle zákona č. 13/1997 Sb. o pozemních komunikacích

§ 19 odst. 2 – je zakázáno znečišťovat silnice, místní komunikace a jejich součásti
	 	 řešeno	–	6	přestupků
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 První pololetí školního roku je za námi. Všechny plánované akce se nám 
vydařily,	děti	potěšily	před	vánočními	svátky	svými	vystoupeními	nejen	rodiče,	
ale	i	seniory	v	Domě	s	pečovatelskou	službou.	Zatím	poslední	akcí	byl	maškarní	
karneval	s	písničkovými	TETINAMI,	Klotyldou	a	Matyldou,	který	si	děti	patřič-
ně	užily.	
 Do druhého pololetí školního roku vstupujeme s nadšením a přáním spo-
kojenosti	 dětí	 v	příjemné	 atmosféře	 třídního	kolektivu	 v	 každé	 z	našich	 tříd.	
Děti	 snad	 čekají	 sněhové	 radovánky,	 kterých	 si	 zatím	moc	 neužily,	 divadelní	
představení	o	povoláních	s	názvem	ČABÍKOVA	POVOLÁNÍ.	V	rámci	dopravní	
výchovy	loutkové	představení	HLOUPÝ	HONZA	V	ŘÍŠI	DOPRAVY.	Eko	pro-
gram	VELKÁ	VČELÍ	TAJEMSTVÍ	a	DOBRÝ	HOSPODÁŘ	v	rámci	ekologické	
výchovy.	
 Denně dětem čteme doporučené knihy v rámci projektu, do kterého se naše 
mateřská	škola	zapojila.	Již	jsme	přečetli	tyto	knihy	–	Sedmero	pohádek	Fran-
tiška Hrubína, Dášenku Karla Čapka, Kocoura Mikeše Františka Hrubína, Pi-
nocchiova	dobrodružství	Carla	Collodiho	a	Kocoura	Modroočka	Jiřího	Koláře.	
Děti	během	měsíce	ledna	malovaly	obrázky	do	výtvarné	soutěže	s	názvem	CES-
TA	DO	ŘÍŠE	FANTAZIE	v	rámci	projektu	„CELÉ	ČESKO	ČTE	DĚTEM”.

Zápis dětí na další školní rok 2015/2016 proběhne ve středu 13. 5. 2015 
od 10:00 – 16:00 hodin.

Prázdninovým	provozem	do	18.	7.	2015	zakončíme	letošní	školní	rok	a	budeme	
nabírat síly na ten další.

Dana Mrázková 
vedoucí učitelka

za	kolektiv	pracovníků	MŠ

výjezdy	na	požádání	PČR	
	 	 49x	 (opilci,	pátrání	po	pohřešovaných	osobách,	 zajištění	 vozidel,	 rušení	

nočního klidu, poškození cizí věci)

spolupráce	s	HZS	a	SDH	(hasiči-požáry	a	nehody)
	 	 10x	

prověření	a	lustrace	odstavených	vozidel
	 	 16x

kontrola	podnapilých	osob
	 	 	52x,	7x	–	převezení	na	záchytku	

zjištění	nefunkčního	osvětlení
	 	 13x

odstranění injekčních stříkaček
	 	 6x

zadržení	zlodějů
	 	 9x

kontrola restaurací společně s PČR ve všech obcích
	 	 8x

použití	zbraně
	 	 1x	(usmrcení	psa)

asistence	celní	správě	a	záchranné	službě,	bezpečnostní	agentuře
	 	 3x

Městská policie se dále podílí svou přítomností na prevenci kriminality a přispí-
vá	k	ochraně	a	bezpečnosti	osob	a	majetku.	Dohlíží	na	bezproblémový	průběh	
kulturních,	 sportovních	a	 společenských	akcí.	Provádí	dohled	na	přechodech	
pro chodce a podílí se na bezpečnosti a plynulosti provozu v obcích. Provádí 
pravidelnou	kontrolu	koupališť,	hřbitovů	a	rozhledny.	Dohlíží	na	mládež	v	ri-
zikových	lokalitách	v	obcích.	Kontroluje	otevírací	dobu	restauračních	provozo-
ven. Spolupracuje s OÚ, MěÚ, PČR, HZS a SDH. Zabezpečuje ochranu majetku 
ve	vlastnictví	obcí	(PCO)	a	ochranu	seniorů	napojených	na	tísňová	tlačítka.

zpracoval str. Šebek
pověřený	vedením	MP	Židlochovice

Ze života Mateřské školy Žabčice
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FOTO:
Mateřská škola Žabčice

ADOPCE

	 Žáci	 naší	 školy	 jsou	 již	 6.	 rokem	 zapojeni	 v	 humanitární	 akci	Adopce	na	
dálku dvou dětí – Jeanne Bangoura z Guiney a Tonyho Awuko Ngeso z Keni. 
Pravidelně	si	mezi	sebou	vyměňují	dopisy,	kde	si	píší	o	sobě	a	o	životě	v	jednotli-
vých	školách	a	zemích.	Také	dětem	do	Afriky	posíláme	dárečky.	Abychom	získa-
li	kromě	dobrovolných	darů	finanční	příspěvek	na	adopci,	pořádáme	pravidelně	
v	předvánočním	čase	školní	akademii	a	jarmark,	jehož	celý	výtěžek	věnujeme	na	
podporu	vzdělávání	afrických	dětí.	Tento	počin	přispívá	k	utváření	správných	
humánních	postojů	žáků,	které	je	vedou	k	rozvoji	sociálních	a	občanských	kom-
petencí.

Jarmark a akademie 2014 - vyúčtování
prodané vstupné + dary (Kč)   10 078
prodané	výrobky	na	jarmarku	+	dary	(Kč)	 10	322
náklady	na	výrobky	(Kč)	 	 	 	-3	670

CELKEM	ZISK			 	 	 															16	730	Kč

Malé ohlédnutí za vánočním vystoupením
	 Také	letos	zaplnili	rodiče,	prarodiče	a	všichni,	co	fandí	naší	škole,	žabčický	
Lidový	dům	a	přišli	se	podívat	na	vystoupení,	které	si	pro	ně	paní	učitelky	se	
svými	žáky	připravily.
 Ve škole se pilně nacvičovalo nejméně měsíc před vystoupením a při gene-
rálních	zkouškách	přibyl	vyučujícím	nejeden	šedivý	vlas	a	uzlík	na	hlasivkách.
	 Technika	tentokrát	nezlobila	-	opona	nestávkovala,	CDéčko	neskákalo,	jen	
vylaďování	 hudby,	 aby	 byla	 patřičně	 slyšet	 a	 diváci	 přitom	nepřišli	 o	 uši,	 byl	
malý	horor.
 A co bylo na letošním vystoupení k vidění?
	 Děvčata	 z	 aerobiku	 zatančila	 svou	 úvodní	 zumbu	 jako	 dobře	 promazaný	
barevný	stroj.	Menší	děti	kombinovaly	básničky	s	tancováním.	Byly	to	kočičky	
a kocouři z první třídy a indiáni ze druhé. Třeťáci zpívali o Vánocích ve světě 
a	čtvrťáci	si	zahopsali	ve	spacích	pytlích.	Děti	z	družiny	si	připravily	pohádku	
O	bílé	pastelce	a	taneční	kroužek	nás	zavedl	do	světa	latinskoamerických	tanců	

Ze života Základní školy Žabčice
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NOVÁ	METODA	ČTENÍ	V	1.	ROČNÍKU

	 Minulý	 školní	 rok	 a	 částečně	 i	 tento	 se	 všechny	učitelky	 věnovaly	 	 studiu	
nové	metody	výuky	čtení,	se	kterou	má	hodně	škol	velice	dobré	zkušenosti.	Vy-
užívá	se	dokonce	i	k	nápravě	například	dyslexie	nebo	dysgrafie	u	starších	dětí,	
dokonce	žáků	2.	stupně.	Paní	učitelka	měla	sice	trošku	obavy	z	nového,	ale	uká-
zalo	se,	že	jsme	udělaly	dobře.	Úroveň	čtení	a	psaní	je	nesrovnatelná,	český	jazyk	
dokonce	děti	baví	a	hodiny	psaní	jsou	pro	ně	radostí,	a	to	dřív	nebývalo.

Splývavé čtení Sfumato
	 Autorkou	nové,	velmi	úspěšné	metody	výuky	čtení	je	PaedDr.	Mária	Navráti-
lová,	učitelka	s	třicetiletou	praxí	v	oblasti	nápravy	špatného	čtení	dětí.	Metodiku	
splývavého	čtení	používá	v	praxi	přes	deset	let,	kromě	toho	o	ní	přednáší	v	rámci	
programu, akreditovaného ministerstvem školství. Od ledna tohoto roku vyu-

a	předvedl	temperamentní	čaču.	Děti	hrály	na	flétnu,	na	klarinet,	příčnou	flétnu	
i	na	kytaru.	Ze	školky	nám	přišli	zatančit	s	barevnými	padáky	malí	Šmoulové.	
Závěr vystoupení patřil legendám české populární hudby. Na pódiu se vystřídali 
Iveta Bartošová, Petr Sepéši, Pavel Novák, Karel Zich, Pavel Bobek a mnozí další 
-	tedy	jejich	imitátoři,	žáci	z	páté	třídy.
	 Nesmím	ještě	ve	výčtu	vystoupení	zapomenout	na	dva	malé	moderátory,	Ve-
roniku	ze	třetí	a	Filípka	ze	druhé	třídy,	kteří	nás	celým	programem	provázeli.
	 Děkujeme	všem	divákům,	kterých	bylo	na	čtyři	stovky,	že	se	přišli	na	naše	
vystoupení	podívat	a	zakoupením	vstupenek	a	výrobků	na	jarmarku	umožnili	
naší	škole	pokračovat	v	projektu,	kterým	umožňujeme	dvěma	africkým	dětem	-	
Jeanne a Tonymu - přístup ke vzdělání. 
	 Speciální	poděkování	patří	i	panu	Čermákovi,	který	s	námi	opět	strávil	tři	
„generálková”	dopoledne	 a	pomáhal	nám	poprat	 se	 s	 ozvučovací	 a	 světelnou	
technikou.

 Mgr. H. Flajšingerová

FOTO: Ze školní akademie v LD

FOTO: Ze školní
akademie v LD
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PROJEKT

 Ve školním roce 2014/2015 je na naší škole realizován projekt Zvyšování 
kvality ve vzdělávání ORP Židlochovice, do kterého jsme se spolu s dalšími 14 
základními	školami	v	okolí	Židlochovic	připojili.	Cílem	projektu	 je	vytvoření	
preventivně	intervenčního	systému	podpory	žáků	ohrožených	školním	nepro-
spěchem.	Záměrem	je	zmírnit	zjištěné	obtíže	a	jejich	dopad	na	další	vzdělávání	
cílové	skupiny	žáků.	Projekt	dále	umožní	pořízení	potřebných	kompenzačních	
pomůcek	pro	žáky.	Inovativnost	projektu	spočívá	v	systematickém	posílení	po-
radenství	a	rozšíření	nabídky	speciálně	pedagogických	a	psychologických	služeb	
již	od	1.	ročníku.
	 Tento	projekt	navazuje	 svým	zaměřením	na	Školní	poradenské	pracoviště	
a	umožňuje	nám	rozšířit	služby	pro	naše	žáky	a	jejich	rodiče.	Především	jsme	
pro	školu	získali	potřebné	služby	školního	psychologa,	který	nabízí	pomoc	žá-
kům	i	jejich	rodičům.	Vznikly	nové	zájmové	kroužky	na	podporu	čtenářské	gra-
motnosti	a		rozvoj	čtenářských	dovedností.	Žákům	nabízíme	pomoc	ve	formě	
doučování	v	různých	předmětech.	Věříme,	že	projekt	pomůže	našim	žákům	i	je-
jich	rodičům.

Mgr. M. Kouřilová

SPORTUJEME

	 Již	 podeváté	 jsme	uspořádali	 v	 prosinci	 fotbalový	 turnaj	 pro	 školy	 z	 oko-
lí	 -	 20.	 11.	 2014	 za	účasti	 6	mužstev,	 náš	 školní	 výběr	 skončil	 na	 3.	místě	 za	
prvním Rajhradem a druhou Blučinou. Nejlepším střelcem byl vyhlášen Šimon 
Melichar	ze	ZŠ	Žabčice.	O	týden	později	3.	12.	2014	naše	škola	spolupořádala	
„Vánoční	turnaj”	ve	florbalu.	Ze	čtyř	zúčastněných	družstev	skončila	naše	škola	
na	druhém	místě.	A	aby	kroužek	florbalu	každý	pátek	jen	netrénoval,	byly	do-
mluveny další turnaje - 12. 2. 2015 ve Vranovicích, kde jsme opět skončili na 
druhém	místě.	V	dubnu	nás	čeká	turnaj	v	Pohořelicích.	Mimo	tyto	kroužky	se	
připravujeme na turnaje ve vybíjené, které proběhnou v březnu v Hrušovanech 
a	v	dubnu	v	Pohořelicích.	V	měsíci	dubnu	nás	čeká	18.	ročník	McDonald’s	CUP	
na	velkém	hřišti.	Jedná	se	o	kopanou	mezi	školami	s	celorepublikovou	působ-
ností.	V	měsíci	červnu	pořádáme	atletický	čtyřboj,	na	který	se	v	hale	připravu-
jeme.	V	neposlední	řadě	nesmíme	zapomenout	na	basketbalový	kroužek,	který	
pracuje	každé	úterý	pod	vedením	p.	Václava	Tesaře.	

P. Procházka

čuje v nově vzniklém Prvním českém centru pro nápravu špatně čtoucích dětí 
a	mládeže	v	Základní	škole	Janského.
	 Rádi	 bychom	vás	 ve	 zkratce	 seznámili	 s	 podstatou	 splývavého	 čtení.	Tato	
metoda	formou	hry	provází	první	krůčky	dětí	ve	čtení.	Při	výuce	pedagog	na-
vazuje na přirozenou hravost dítěte. Vychází se ze správného návyku techniky 
práce očí. Žáci se naučí koncentrovat pohyb očí tak, aby nedocházelo ke zbyteč-
ným	vedlejším	vjemům.	Při	čtení	nechají	oku	dostatečně	dlouhý	čas	k	zafixování	
čteného	textu.	Oči	se	pohybují	dopředu	při	expozici	předchozí	hlásky,	a	to	kon-
trolovaně z písmenka na písmenko. Následuje hlasité, legátové propojení hlásky 
na	hlásku	bez	přerušení	dechu	a	tónu.	Technický	základ	dlouhé	expozice	hlásek	
dává mozku mnohonásobně delší čas zpracování přečteného, tak, aby dítě po-
rozumělo	významu.	A	nejen	to,	přivede	děti	k	tomu,	aby	v	nich	přečtená	slova	
vyvolávala	živé	představy,	což	v	mnohých	z	nich	utvoří	kladný	vztah	ke	knize	
a	k	pochopení	jazyka	nejen	jako	způsobu	komunikace.
	 Neméně	důležitý	je	fakt,	že	splývavé	čtení	tvaruje	a	modeluje	hlas.	Intonace	
vychází z přirozeného mluveného projevu a zachovává zákonitosti, vycházející 
z	genetických	základů	fyziologie	tvoření.	Proto	je	možno	jím	odstranit	tak	časté	
ostýchavé	tiché	čtení	dětí.	Do	výuky	je	zařazena	velmi	oblíbená	dramatická	vý-
chova,	která	je	naučí	číst	nejen	s	porozuměním,	ale	s	vlastním	vnitřním	prožit-
kem.	Děti	pak	při	čtení	dokáží	vystupňovat	napětí,	navodit	správnou	náladu	či	
pocit. Postupně se zbavují ostychu.
	 Po	aplikaci	metody	splývavého	čtení	znají	žáci	přesné	tvary	písmen	tak	do-
konale,	že	na	konci	první	třídy	dokáží	text	číst	plynule	i	vzhůru	nohama,	nedo-
chází	ke	dvojitému	čtení.	Nesmíme	zapomenout	na	to,	že	tato	metoda	usnadní	

i	 výuku	dětí	 se	 specifickými	
poruchami učení, např. dys-
lektiků.	 Lepší	 zvládnutí	 čte-
ní	 se	 u	 žáků	 odráží	 kladně	
i v písemném projevu (ne-
vynechávají písmena, píší 
správnou interpunkci, atd.) 
Vzniká	 rovněž	 pevná	 vazba	
mezi	učitelem	a	žákem	a	dítě	
si osvojí chuť učit se novému.

Mgr. B. Forbergerová

FOTO: Splývavé čtení Sfumato
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mnohé	prvním	malým	dobrodružstvím	a	příležitostí	k	seznamování.	Ubytování	
bylo	zajištěno	ve	vícelůžkových	chatkách,	na	děti	 čekala	kompletní	 a	kvalitní	
strava.	Program	probíhal	buď	ve	společenské	místnosti,	nebo	častěji	přímo	v	pří-
rodě,	čemuž	nahrávalo	i	slunečné	počasí.	Pro	žáky	byly	připraveny	různé	akti-
vity směřující k lepšímu poznávání a vzájemné spolupráci. Jednou z nich bylo 
například vytváření třídního erbu a kroniky, ve které byla sepsána pravidla třídy. 
Do	většiny	aktivit	byli	zapojeni	i	třídní	učitelé,	aby	si	tak	žáci	vytvořili	lepší	a	dů-
věrnější vztah k nové autoritě. Program tradičně vyvrcholil obávanou stezkou 
odvahy,	kterou	žáci	absolvovali	ve	dvojicích	a	měli	za	úkol	posbírat	vzkaz	roz-

troušený	 v	 jednotlivých	
lucerničkách. Všichni 
nakonec stezkou zdárně 
a	 s	 velkým	 pocitem	 úle-
vy	 prošli	 až	 do	 cíle,	 kde	
nešetřili	 hrdinskými	 vý-
roky.	 Výsledkem	 poby-
tu tak byla nově vzniklá 
kamarádství a tím snazší 
nástup do nového školní-
ho roku a do nové etapy.

	 Budování	nových	vztahů	v	rámci	třídních	kolektivů,	stejně	jako	zkvalitňo-
vání	těch	stávajících,	je	také	dlouhodobě	uskutečňovaným	záměrem	ŠPP.	Školní	
psycholožka	Mgr.	et	Mgr.	Marie	Burešová	pracuje	s	žáky	všech	ročníků	přímo	
v	hodinách	výchovy	ke	zdraví	a	zapojuje	třídní	kolektivy	do	interaktivních	her	
a	modelových	situací,	sloužících	ke	zlepšení	třídního	klimatu	a	komunikačních	
schopností,	prevenci	šikany	či	poznávání	osobních	studijních	předpokladů.

 I letos se naše škola rozhodla zorganizovat pravidelnou a hojně navštěvo-
vanou burzu středních škol. Uskutečnila se 4. listopadu v odpoledních hodi-
nách	v	blízkém	sále	jednoty	Sokol.	Na	burzu	přijeli	zástupci	26	středních	škol,	
kteří	prezentovali	žákům	8.	a	9.	ročníků	jejich	možné	budoucí	směřovaní,	a	ti	
se	tak	mohli	přímo	zeptat	na	konkrétní	informace	jako	požadavky	pro	přijetí	
ke	 studiu,	náplň	 jednotlivých	oborů	či	na	dny	otevřených	dveří	na	SŠ.	 Spolu	
s	žáky	mnohdy	přicházeli	i	jejich	rodiče,	kteří	si	uvědomují,	jak	je	správná	volba	
dalšího	vzdělaní	pro	jejich	děti	důležitá	a	zásadně	ovlivní	 jejich	další	kariérní	
směřování. 

ZÁPIS	DO	BUDOUCÍ	1.	TŘÍDY

	 Zápis	budoucích	prvňáčků	se	uskutečnil	26.	ledna	2015	v	odpoledních	hodi-
nách.
 V tomto roce jsme u zápisu postupovali podle metodiky zjišťování školní 
zralosti,	kterými	byly	všechny	učitelky	v	Pedagogicko-psychologické	poradně	
proškoleny.	Zjišťovali	 jsme	úroveň	zrakové	diferenciace,	prostorové	orientace,	
matematické	představy,	fonologie,	grafomotoriky	a	řeči.	Ve	většině	případů	byly	
děti	dostatečně	zralé,	u	některých	ještě	byly	doporučeny	materiály	k	procvičo-
vání.	Velikou	výhodou	byla	i	přítomnost	paní	psycholožky	u	zápisu,	která	u	ne-
jasných	případů	nám	i	rodičům	byla	nápomocna	a	její	rady	či	pomoci	mohou	
rodiče	i	děti	využít.
	 Celkem	jsme	do	1.	třídy	přijali	23	dětí,	u	 jednoho	dítěte	bylo	pozastavené	
správní řízení do května 2015.

Mgr. Kateřina Svobodová
ředitelka školy

	 Je	 tu	 nový	 rok	 a	 nové	 pololetí	 a	 s	 ním	přichází	 i	 ohlédnutí	 za	 aktivitami	
naší školy v pololetí předešlém. Hned v úvodu školního roku bylo třeba vě-
novat	zvýšenou	péči	zejména	nově	příchozím	žákům	6.	 ročníku,	kteří	k	nám	
přišli	z	několika	okolních	obcí	a	byli	rozděleni	do	čtyř	tříd.	Přechod	na	druhý	
stupeň	spádové	základní	školy	je	pro	žáky	jistě	náročným	obdobím.	Musí	se	tak	
vyrovnat	s		dojížděním	a	zcela	novým	prostředím,	zvykají	si	na	nové	vyučující	
a nové předměty, náročnost učiva se zvyšuje, je třeba věnovat přípravě větší úsi-
lí.	K	tomu	přichází	děti	do	nových	kolektivů,	hledají	si	v	nich	své	místo,	a	sou-
časně	se	mění	jejich	vnímání	okolí.	S	tím	vším	není	vždy	lehké	se	vypořádat.	
	 Prvním	krokem	k	tomu,	aby	se	žák	v	této	situaci	lépe	zorientoval	a	cítil	bez-
pečněji,	 je	nalezení	nových	kamarádů	mezi	spolužáky,	což	ovšem	nemusí	být	
vždy	jednoduché.	Proto	již	několik	let	naše	Školní	poradenské	pracoviště	při-
pravuje pod vedením speciálního školního pedagoga Mgr. Radky Minaříkové 
dvoudenní	adaptační	pobyt	pro	kolektivy	6.	ročníků.	I	v	letošním	školním	roce	
vyrazily	ve	dvou	turnusech	vždy	dvě	třídy	spolu	se	svými	třídními	učiteli	do	re-
kreačního	střediska	v	Prudké	u	Tišnova,	kam	se	přesouvali	vlakem,	což	bylo	pro	

Základní škola Židlochovice
FOTO: Adaptační program 
žáků 6. ročníků



- 34 - - 35 -

zou	vyznamenáni	zástupci	hasičského	a	záchranného	sboru,	obdrželi	veřejnou	
pochvalu ředitelky školy, cenné dary od starosty Židlochovic a byli pozváni na 
fotografování	deníku	MF	Dnes	Hrdina	roku.	Všichni	žáci	byli	následně	v	lednu	
odměněni	návštěvou	členů	extraligového	hokejového	týmu	Kometa,	kteří	při-
jeli	přímo	do	naší	školy.	Příkladným	způsobem	tak	zafungoval	projekt	HOBIT	
(HOdina	BIologie	pro	živoT),	který	se	realizuje	na	řadě	škol	včetně	naší	a	učí	
děti,	 jak	se	zachovat	v	krizových	situacích	při	projevech	příznaků	mozkových	
a srdečních cévních příhod.

FOTO:
Školu navštívili 
hokejisté
Komety Brno

 Na závěr bychom Vás rádi pozvali na den 
otevřených	dveří,	který	proběhne	v	úterý	28.	
4.	 2015.	Pokud	zvažujete,	 že	 vaše	dítě	 zapí-
šete	na	naši	školu,	přijďte	se	seznámit	s	pro-
středím	budovy.	Bude	možnost	prohlédnout	
si	vnitřní	vybavení	tříd	a	odborných	učeben,	
seznámit	se	s	pedagogickým	sborem,	ale	i	se	
Školským	poradenským	pracovištěm,	včetně	
speciálního pedagoga a školního psychologa, 
zejména pokud má vaše dítě poruchu učení 
či chování, poskytuje toto pracoviště bezplat-
nou	metodickou	podporu	pro	žáky	a	konzul-
tace pro rodiče.
 Těšíme se na Vaši návštěvu!
          Ing. Jana Králová, ředitelka školy

	 Pro	snazší	rozhodování	zavedl	na	naší	škole	kolektiv	pedagogických	pracov-
níků	ŠPP	kariérní	poradenství	pro	žáky	v	8.	třídách,	uskutečňované	pomocí	tes-
tů	profesní	orientace.	Ty	vyplňují	žáci	zpravidla	v	březnu,	poté	následuje	vyhod-
nocení	a	posudek	školního	psychologa,	který	pomůže	žákům	zjistit	oblasti	jejich	
nadání a charakterové schop-
nosti. Velké poděkování na-
konec	 patří	 především	 vý-
chovnému poradci naší školy 
PaedDr. Stanislavu Březinovi, 
který	ve	spolupráci	s	ŠPP	ce-
lou burzu organizačně při-
pravuje a oslovuje jednotlivé 
střední	školy,	jejichž	zástupci	
si	burzu	každoročně	pochva-
lují a těší se s příslibem účasti 
na další ročník.

	 V	období	adventu	a	blížícího	se	konce	roku	se	nejeden	z	nás	rád	na	chvíli	
zastaví,	 aby	 si	 odpočinul	 a	 v	 klidu	nasál	 předvánoční	 atmosféru.	 Již	 tradičně	
se	o	 toto	příjemné	naladění	 stará	Sdružení	 rodičů	při	ZŠ	Židlochovice,	 které	
8.	prosince	při	příležitosti	konání	třídních	schůzek	uspořádalo	školní	bazárek.	
Ten	byl	nachystán	v	prvním	patře	budovy	školy	na	Tyršové	ulici.	Každá	třída	
měla	svůj	stánek	a	návštěvníci	si	zde	mohli	směnit	za	nakoupené	kupony	nej-
různější	drobné	dárky,	a	tím	finančně	přispět	ke	zkvalitnění	školního	prostředí.	
Ve druhém patře byla otevřena kavárnička, kde se podávala káva, čaj a drob-
né	občerstvení	v	podobě	chlebíčků	či	zákusků	připravených	přímo	našimi	žáky	
v	hodinách	vaření.	Celkový	výtěžek	nakonec	činil	přes	48	000	Kč,	které	naše	
škola	využije	především	ke	zkvalitnění	vnitřního	vybavení	společenských	pro-
stor.	Škola	tak	velmi	děkuje	všem	členům	sdružení	za	organizaci	a	především	
všem	rodičům	a	dalším	návštěvníkům	za	finanční	dary,	díky	kterým	bude	naše	
škola zase o něco hezčí.

	 Ráda	bych	zde	také	jménem	ZŠ	Židlochovice	ještě	jednou	vyslovila	upřímný	
obdiv	a	velké	poděkování	našim	dvěma	hrdinům	Martinu	Floriánovi	a	Janu	Zá-
višovi,	žakům	8.	ročníku,	kteří	2.	prosince	svou	obdivuhodnou	odvahou,	osob-
ním	nasazením	a	duchapřítomností	přispěli	k	záchraně	lidského	života.	Chlapci	
si	při	ranní	cestě	do	školy	všimli	bezvládně	ležícího	muže	na	chodníku,	který	
ztratil	vědomí,	okamžitě	zahájili	resuscitaci	a	současně	informovali	záchranné	
složky	 a	 vyčkali	 jejich	příjezdu.	Za	 tento	mimořádný	 čin	 byli	Martin	 s	Hon-

FOTO: Burza středních škol
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Podzim 2014 - zima 2015

	 Vyvrcholením	naší	činnosti	byl	6.	ročník	Svatomartinského	zpívání,	pořá-
daný	8.	listopadu	2014.	Mimo	místního	Šatavanu	se	jej	zúčastnili	ženský	sbor	
z	Kostic	a	mužské	sbory	z	Kostic-Tvrdonic,	Ladné	a	Popic,	to	vše	za	moderování	
p.	Petry	Eliášové.	Pro	 Šatavan	 to	bylo	 jubilejní	 150.	 veřejné	 vystoupení.	Celý	
program byl natočen na DVD panem Jaromírem Klicnarem.
 29. a 30. listopadu jsme se zazpíváním vánočních koled podíleli na akcích při 
rozsvěcení	vánočních	stromů	v	Přísnoticích	a	Žabčicích.
	 9.	prosince	jsme	si	již	tradičně	zajeli	do	Modřic	na	předvánoční	setkání	bý-
valých	zaměstnanců	Kovolitu.	Celou	naši	činnost	jsme	v	roce	2014	zakončili	27.	
prosince na 11. ročníku svěcení vína v Přísnoticích.
	 Během	roku	2014	jsme	měli	18	veřejných	vystoupení.	V	průběhu	toho	roku	
s námi přestal zpívat jeden člen, kterého nahradil p. Zdeněk Pospíšil z Unkovic, 
takže	je	nás	stále	osmnáct.
	 16.	ledna	jsme	spolu	s	obcí	Žabčice	pořádali	posezení	s	cimbálovou	muzikou	
Kasanica, s primáškou paní Věrou Kunovovou. Spolu s námi a cimbálkou vystu-
poval	i	mužácký	sbor	Švarcavan	z	Nosislavi.
	 14.	února	 jsme	na	3.	 farním	plese	v	Lidovém	domě	v	Žabčicích	měli	 také	
vstup	s	několika	písněmi.	Naše	zimní	aktivita	vždy	končí	vystoupením	na	výsta-
vě vín pořádané zahrádkáři ze Žabčic poslední sobotu v únoru.

Ing. Zbyněk Kroupa
Mužácký	sbor	Šatavan

	 V	 současné	době	máme	 v	 evidenci	 již	 přes	 70	 atletů,	 z	 toho	 je	 jich	 17	 ze	
Žabčic.	K	velkým	nadějím	patří	Natálie	Furchová,	která	v	 závodech	uplynulé	
sezony	vybojovala	20x	umístění	na	stupních	vítězů,	a	také	Jakub	Stodůlka,	který	
byl	šestý	na	Mistrovství	Moravy	v	krosu.	Dále	chválíme	Desi	Hristovou,	Beátu	
Rubášovou, Veroniku Jeřábkovou, Václava Zezulu ml., Valerii Bedřichovou, Ro-
mana Ludína, Ellen Skalníkovou, Terezu Karbanovou, Nikol Kossekovou, Ond-
řeje	Rubáše,	Tomáše	Budiše,	Štěpána	Koníčka,	Lauru	Koštýřovou	a	Benjamina	
Víta. Náš odchovanec dorostenec Petr Tancer vybojoval dvě pátá místa – ve vrhu 
koulí a v hodu diskem na Mistrovství České republiky.
	 Máme	tři	kvalifikované	trenéry,	tím	je	zajištěno	dostatečné	odborné	vedení	
mládeže	všech	věkových	kategorií.	Při	našem	trenérském	působení	upřednost-
ňujeme	výchovu	(metodou	osobního	příkladu)	nad	výkonem.
	 Naši	atleti	se	zúčastnili	v	roce	2014	celkem	97	závodů.	Vybojovali	133	prv-
ních	míst	a	umístili	se	více	jak	300x	na	stupních	vítězů.	Z	toho	získali	1	zlatou	

Atletický rok 2014 v Přísnoticích

Mužácký sbor Šatavan

FOTO:
Z šestého ročníku Svato-
martinského zpívání

FOTO: Z šestého ročníku Svatomartinského zpívání
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a 2 bronzové medaile na Mistrovství Moravy a 1 bronzovou na Mistrovství Čes-
ké republiky.
	 Každým	rokem	pořádáme	6	–	8	 sportovních	akcí,	které	 jsou	přístupné	co	
nejširšímu	okruhu	zájemců	bez	rozdílu	věku	a	výkonnosti.	V	srpnu	jezdíme	na	
atletické soustředění většinou do horského prostředí. Toto soustředění je pří-
nosné	pro	utužení	kolektivu	a	má	značný	výchovný	význam.
	 Našim	nejlepším	 atletům	 zajišťujeme	 účast	 v	 soutěži	 družstev	 povoleným	
hostováním za Moravskou Slavii Brno.
	 Chválíme	aktivní	rodiče	našich	mladých	atletů	při	trénincích	a	při	dopravě	
na	závody.	Děkujeme	členům	zastupitelstva	obce	Žabčice,	že	chápou	naši	čin-
nost	jako	velmi	důležitou	pro	výchovu	a	zdravý	vývoj	mládeže	a	pomáhají	nám	
částečně řešit naši ekonomickou situaci.
	 Atletický	oddíl	v	Přísnoticích	nabízí	účelné	využití	volného	času	v	kolektivu	
dětí	stejných	zájmů.	Atletické	tréninky	jsou	pravidelně	v	pondělí	a	ve	středu	v	17	
hodin.	Jsou	vhodné	pro	chlapce	i	děvčata	již	od	1.	třídy	základní	školy.

Termínovka atletů 2015:

Výroční	členská	schůze		 	 	 -	neděle	8.	3.	v	9.30	hod

Zajícova	liga	 	 				 	 	 -	sobota	16.	5.	v	9.30	hod

Zlatá	tretra	Ostrava	 				 	 	 -	úterý	26.	5.

Přebory ZŠ a MŠ       - středa 27. 5. v 10.00 hod

O	nejrychlejšího	překážkáře	Přísnotic		 	 -	středa	24.	6.	v	17.00	hod

Soustředění	atletů	 				 	 	 -	úterý	18.	8.	–	sobota	22.	8.

Náborové závody       - středa 2. 9. v 17.00 hod

Cooperův	test	 	 				 	 	 -	středa	7.	10.	v	16.30	hod

Test	vytrvalosti					 	 	 	 -	středa	21.	10.	v	16.30	hod

Bližší	informace	na	tel.		732	838	850	–	F.	Němec
	 	 	 	 	 603	423	570	–	J.	Sedláček
	 	 	 	 	 731	990	866	–	A.	Tancerová

František Němec
předseda oddílu a trenér II. třídy

Svatováclavský běh v Blažovicích, 
2. místo Natálie Furchová

Zajícova liga v Rakšicích - foto oddílu

Zajícova liga v Břeclavi
2. místo Natálie Furchová
3. místo Desi Hristova
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sadili	a	v	soutěži	ZO	skončili	na	místě	osmém.	Chovatelé	holubů	v	soutěži	ZO	
excelovali	ziskem	prvního	místa,	v	soutěži	kolekcí	brněnští	voláči	Jiřího	Ludvíka	
obsadili	první	místo	a	moravští	pštrosi	Jana	Kelbla	místo	druhé.	V	soutěži	o	nej-
lepšího	holuba	a	holubici	výstavy	se	opět	prosadili	brněnští	voláči	Jiřího	Ludvíka	
ziskem	obou	titulů.	Čestné	ceny	na	holuby	získali	Oldřich	Celnar	na	benešov-
ského holuba, Jan Kelbl na moravského pštrosa, Vladimír Kelbl na moravského 
moráka	a	Jiří	Ludvík	na	brněnského	voláče.	Účast	na	této	výstavě	lze	hodnotit	
kladně,	pouze	chovatelé	drůbeže,	kteří	se	soutěže	zúčastnili	poprvé	a	sbírají	zku-
šenosti,	se	zatím	neprosadili	výrazněji.
	 Měsíc	listopad	byl	ve	znamení	velkých	výstav,	kterých	se	zúčastnili	chovatelé	
králíků,	kanárů	a	především	chovatelé	holubů,	kteří	v	naší	ZO	sbírají	na	výsta-
vách	největší	úspěchy.	Chovatel	kanárů	Ing.	Libor	Fára	se	zúčastnil	celostátní	
výstavy	kanárů	a	jejich	kříženců	v	Brně,	kde	získal	poháry	za	2.	a	3.	místo.	Vla-
dimír	Kelbl	na	výstavě	moravských	moráků	získal	ocenění	nejlepší	holub	a	holu-
bice	a	druhou	nejlepší	kolekci.	Jeho	bratr	Jan	na	výstavě	moravských	pštrosů	měl	
také	nejlepšího	holuba	a	holubici	v	barvě	a	kresbě,	na	kolekci	10ti	holubů	získal	
titul	Mistra	klubu.	Na	celostátní	výstavě	plemenných	chovů	tento	chov	obhájil	
a	navíc	 jeho	holubi	obdrželi	 titul	Národní	mistr	a	šampion.	Chovatelé	brněn-
ských	voláčů	pořádali	v	tomto	měsíci	dvě	mezinárodní	výstavy,	kterých	se	zú-
častnil	se	svými	holuby	Jiří	Ludvík	a	na	první	výstavě	na	holubici	modrý	bělouš	
získal	šampiona	a	na	žlutěplavého	holuba	čestnou	cenu.	Na	druhé	výstavě	zabo-
dovala	bílá	holubice	s	čestnou	cenou	a	nejlepší	kolekce	modrých	černopruhých.	
O	týden	později	na	celostátní	výstavě	Slovenska	v	Nitře	jeho	další	bílá	holubice	
získala	čestnou	cenu.	Závěr	měsíce	patřil	výstavě	Moravy	a	Slezska	v	Přerově,	
které	se	zúčastnili	chovatelé	králíků	s	pěkným	oceněním,	ale	na	čestnou	cenu	
dosáhli pouze králíci stříbřití Milana Lajkeba. 
	 V	prosinci	jsme	obeslali	Jihomoravskou	krajskou	výstavu	v	Břeclavi.	Chova-
telé	králíků	se	tentokrát	v	tvrdé	konkurenci	výrazněji	neprosadili,	i	když	ocenění	
jejich	 chovanců	nebylo	 špatné	 a	 jejich	králíci	 dopomohli	 v	 soutěži	 okresů	ke	
druhému	místu.	Naši	chovatelé	holubů	se	zde	opět	prosadili,	když	Jiří	Ludvík	na	
brněnské	voláče	získal	pohár	na	nejlepší	holubici	výstavy,	šampiona	a	dvě	čestné	
ceny	a	Oldřich	Celnar	na	benešovské	titul	šampion.	Naši	holubi	výrazně	přispěli	
k	vítězství	ve	dvou	soutěžích	okresů	a	také	k	celkovému	vítězství	oblasti	Brno	
nad	ostatními	soutěžícími	okresy.	
	 Poslední	akcí	holubářů	v	 loňském	roce	byla	výstava	holubů	v	Popovicích,	
a také zde byli naši holubi úspěšní. Jan Kelbl na moravské pštrosy a Vladimír 
Kelbl	na	moravské	moráky	získali	čestné	ceny	a	brněnský	voláč	Jiřího	Ludvíka	
získal hlavní cenu - pohár starosty. 

Pravidelné ohlédnutí
 Sezóna 2015 pro Klub přátel vody nezačala zrovna nejšťastněji. Hned 2. led-
na jsme se v obřadní síni nového hřbitova naposledy rozloučili s naším kolegou 
a	kamarádem	panem	Jaromírem	Novákem.	Za	doprovodu	tónů	smuteční	hudby	
jsme	 se	 s	ním	 loučili	 s	 vědomím	obrovské	 ztráty.	Uvědomili	 jsme	 si,	 že	 jsme	
ztratili	kolegu,	který	měl	největší	zásluhu	na	vzniku	klubu	v	roce	2003.	On	přišel	
s	myšlenkou	vytvoření	klubu	a	s	obrovským	nadšením	a	obětavostí	se	podílel	
na jeho budování. A pod jeho vedením vznikl v prostoru Jezírka na Loukách 
areál	klubu,	využívaný	při	dnes	již	pravidelných	akcích,	pořádaných	rybáři	pro	
širokou	veřejnost.	S	úctou	si	vždy	budeme	připomínat	jeho	památku.
	 Život	ale	běží	dál	a	my	jsme	se	museli	rozhodnout,	jak	budeme	pokračovat.	
Na	den	25.	1.	2015	byla	svolána	výroční	členská	schůze.	Na	programu	byla	volba	
nového	výboru	klubu.	Novým	předsedou	byl	zvolen	pan	Tomáš	Ludín.	Členská	
schůze	schválila	program	klubu	na	letošní	rok	a	akce,	které	klub	bude	organi-
zovat.	A	nejbližší	akcí	je	Rybářský	ples	v	Lidovém	domě,	který	letos	připadá	na	
sobotu 7. 3. 2015. 
	 Zároveň	bych	chtěl	poděkovat	zastupitelstvu	naší	obce	za	finanční	příspěvek	
ve	výši	30	000,-	Kč,	který	klub	v	závěru	roku	obdržel.	Částku	chceme	využít	na	
opravu	mobilní	buňky	umístěné	na	břehu	obecního	rybníka,	abychom	ji	mohli	
využívat	pro	zabezpečení	rybářských	závodů.	A	jestli	se	nám	to	povede,	se	budete	
moci přesvědčit hned na prvních závodech, které jsou naplánovány na 9. května.
 Těšíme se na vaši návštěvu.    

za Klub přátel vody 
Ing. František Sodomka

	 Oblastní	výstava	drobných	zvířat	se	uskutečnila	v	Radosticích	ve	dnech	11.	
a	12.	října	2014.	Na	výstavě	bylo	vystaveno	340	králíků,	93	voliér	vodní	a	hra-
bavé	drůbeže	a	320	holubů.	Naši	chovatelé,	kteří	se	této	akce	zúčastnili,	získali	
na vystavené králíky tři čestné ceny, a to: Milan Lajkeb na belgické obry a velké 
světlé	stříbřité	a	Vladimír	Kelbl	na	aljašku.	V	soutěži	ZO	se	výrazně	polepšili	
a	 skončili	 na	 čtvrtém	místě.	Chovatelé	drůbeže	 se	 tentokrát	 výrazněji	nepro-

ZO ČSCH - Podzimní výstavy zvířat

Klub přátel vody
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	 Uplynulý	rok	lze	hodnotit	kladně	jak	po	stránce	činnosti,	tak	i	o	stránce	vý-
stavních	úspěchů,	které	nebývají	vždy	snadné,	jak	by	se	mohlo	zdát,	ale	velkým	
kladem	je	přijetí	tří	nových	členů	do	ZO.
	 V	letošním	roce	nás	čeká	60.	výročí	založení	organizace	a	uspořádání	oblast-
ní	výstavy	ve	dnech	10.	a	11.	října.	V	listopadu	se	uskuteční	ve	Francii	evropská	
výstava,	na	kterou	zašleme	zvířata,	a	také	se	zúčastníme	osobně.	
	 Závěrem	 bych	 chtěl	 poděkovat	 jménem	 výboru	 všem	 aktivním	 členům,	
všem	našim	sponzorům,	kteří	podporují	naše	akce	a	zejména	panu	starostovi	
a obecnímu zastupitelstvu za podporu našich akcí.

Jiří Ludvík
ZO	ČSCH

FOTO :
Z podzimní výstavy
drobného zvířectva
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	 V	roce	2014	jsme	byli	povoláni	celkem	k	21	mimořádným	událostem,	z	toho	
bylo	16	požárů.	Od	poslední	uzávěrky	Občasníku	jsme	byli	u	tří	požárů.	První-
ho	října	se	jednalo	o	požár	motorového	vozidla	v	garáži,	která	byla	součástí	ro-
dinného domu v obci Unkovice.  Zde se díky včasnému zásahu podařilo uchrá-
nit	značné	materiální	hodnoty.	Vlastní	vozidlo	se	sice	již	zachránit	nepodařilo,	
ale	škody	mohly	být	podstatně	vyšší.	Naši	hasiči	zde	obsluhovali	jeden	útočný	
proud,	pomáhali	vytáhnout	vozidlo	z	garáže	a	vynášeli	z	budovy	tlakové	lahve.
	 Devátého	listopadu	o	půl	čtvrté	ráno	jsme	byli	povoláni	k	požáru	bytového	
domu	v	Pohořelicích.	Zde	v	jednom	z	bytů	v	prvním	patře	vznikl	požár	a	zakou-
řil	značnou	část	budovy.	Naši	hasiči	natahovali	záložní	útočný	proud	pro	případ	
rozšíření	požáru,	prováděli	průzkum	budovy	a	pomáhali	s	evakuací	31	obyvatel	
domu. 
	 Poslední	 událostí	 v	 loňském	 roce	 byl	 požár	 rodinného	domu	 v	Nosislavi.	
Naše	jednotka	byla	povolána	až	na	likvidační	práce,	aby	nemohlo	dojít	k	opě-
tovnému vznícení. Přemístili jsme a prolévali vodou ohořelé dřevo, které bylo 
původně	připraveno	na	otop.	Vynášeli	z	domu	ohořelý	nábytek,	knihy,	krytinu	
-	prostě	co	zbylo.	Pohled	na	dům	nebyl	zrovna	pěkný,	protože	mu	chyběla	celá	
střecha,	takže	jste	z	kterékoli	části	mohli	pozorovat	oblohu.	Přesto	nám	majitel	
připravil	v	přízemí	domu,	kde	byla	garáž,	malé	občerstvení	–	těžko	uvěřitelné.
	 Dost	již	bylo	požárů.	Nyní	se	podíváme	na	činnost	spolku.	Na	začátku	pro-
since	 se	 naše	 děti	 zúčastnily	 vědomostní	 soutěže	 Soptík.	 Moravská	 hasičská	
jednota	nám	zaplatila	autobus,	a	 tak	 jsme	s	sebou	mohli	vzít	27	dětí.	Závodů	
se	zúčastnilo	celkem	246	soutěžících.	V	kategorii	přípravka	se	nejlépe	umístili	
Vojtěch	Mikuš	-	2.	místo,	Adam	Fudra	-	15.	místo,	Vojtěch	Zezula	-	16.	místo.	
Z	mladších	žáků	nejlépe	reprezentovali	Lenka	Jandová	-	6.	místo,	Filip	Vaněk	-	8.	
místo	a	Iva	Klementová	-	12.	místo.	Ve	starších	žácích	bodovaly	Petra	Valáško-
vá	-	18.	místo	a	Monika	Kertészová	-	19.	místo.	Z	dorostenců	byly	nejúspěšnější	
Klára	Slanařová	-	2.	místo	a	Lucie	Štěpánková	-	4.	místo.	Všem	zúčastněným	
moc gratulujeme!!! 
 Sedmého února jsme připravili pro děti maškarní ples. K vidění zde byla 
spousta	pěkných	masek,	nejen	dětí,	 ale	 i	 dospělých.	Pro	děti	 byly	připraveny	
soutěže.	Jedna	již	tradiční	byla	také	pro	rodiče	–	přetahování	lanem.	Letos	se	do	
souboje	zapojily	i	maminky	bouřlivě	podporované	svými	ratolestmi.	Připravena	
byla také bohatá tombola. Hlavní cenou byl opět tablet. Za zmínku jistě stojí, 
že	nás	například	přijela	navštívit	 rodina	Simpsonových	 ze	 Springfieldu,	 která	

ples	také	zahájila.	Celkem	přišlo	do	Lidového	domu	110	dětí	a	doufáme,	že	jsme	
spolu	strávili	příjemné	odpoledne.	Na	místě	je	také	poděkovat	všem	sponzorům,	
bez	kterých	bychom	tuto	akci	dělat	nemohli.
	 Od	začátku	roku	se	naši	mladí	hasiči	připravují	na	taneční	soutěž,	která	bude	
28. března v sále Lidového domu v Žabčicích. Od poloviny dubna začneme jez-
dit	na	 soutěže	v	požárním	sportu.	V	současné	době	máme	celkem	53	dětí	ve	
čtyřech	kategoriích.	I	když	v	některých	družstvech	proběhla	generační	výměna,	
jistě	 se	 budou	všechny	 snažit,	 aby	 se	 tak	 jako	 v	 loňském	 roce	probojovali	na	
Mistrovství ČR.
	 Na	přelomu	května	a	června	připravíme	Dětský	den	a	koncem	července	opět	
pojedeme	na	výcvikový	tábor	na	naše	oblíbené	místo	do	Rešic.	V	letošním	roce	
jsou	námětem	postavičky	z	večerníčků,	a	tak	zde	jistě	potkáme	Boba	a	Bobka,	
Rumcajse a další dětské hrdiny.

Valášek	Rudolf	ml.

Hasiči

FOTO: Mladí hasiči
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	 Vážení	spoluobčané,	
 dovolte mi seznámit Vás s činností naší organizace od vydání minulého Ob-
časníku. 
	 Nejdříve	bych	pohovořil	o	nesportovní	činnosti,	což	byly	akce,	které	 jsme	
organizovali	i	pro	ostatní	spoluobčany	Žabčic	a	přilehlých	obcí.	Jednalo	se	pře-
devším o Štěpánskou zábavu, na kterou jste se mohli přijít pobavit se skupinou 
MODUL	25.	 prosince.	Zábavy	 se	 zúčastnilo	 kolem	240	osob,	 za	 což	bychom	
chtěli	poděkovat	zúčastněným,	že	tímto	způsobem	podporují	sport	v	naší	obci.	
Dále	jsme	v	měsíci	lednu	pořádali	Sportovní	ples,	který	již	zdaleka	tak	úspěš-
ný	nebyl.	K	tanci	hrála	skupina	Merrlin,	na	kterou	jsem	slyšel	dobré	reference.	
Do	tomboly	se	nám	podařilo	od	různých	sponzorů	získat	asi	60	darů,	za	což	
bychom	jim	chtěli	poděkovat.	Vlastní	zábavy	se	zúčastnilo	115	osob,	což	svěd-
čí o nezájmu. Příští rok budeme muset pořádání zábav přehodnotit. Současně 
bych Vás rád všechny pozval na Vavřinecké hody, které se budou konat v pátek 
a	v	sobotu	druhý	srpnový	víkend.
	 Dále	byly	organizovány	sportovní	akce	jako	halový	turnaj	mladší	přípravky	
a	starší	přípravky.	Tyto	halové	turnaje	se	hrály	v	hale	od	listopadu	až	do	konce	
března.	 Z	 tohoto	 výčtu	 je	 vidět,	 že	 v	 obci	 je	mnoho	možností	 pro	 sportovní	
vyžití	mládeže.	To	přináší	rodičům	možnost	zhlédnout	své	děti	všech	věkových	
kategorií	při	kopané.	Největší	zásluhu	na	pořádání	všech	turnajů	má	pan	Pavel	
Procházka, kterému napomáhají někteří rodiče, např. pánové Marek Novák, Li-
bor Melichar a někteří další. 
	 V	současné	době	probíhá	zimní	turnaj	mužů,	kde	jsou	přihlášeni	jenom	čty-
ři	účastníci	 -	Sokol	Žabčice,	SK	Újezd	u	Brna	„A“,	Baník	Zbýšov	a	SK	Křoví.	
Všechna	tři	družstva	hrají	1.	B	třídu,	tak	uvidíme,	jak	obstojí	domácí	mužstvo.	
Turnaj se hraje jednokolově a následně o umístění o 1. a 3. místo. Na všechna 
utkání jsou delegováni rozhodčí z Fotbalového svazu Brno – venkov. Organizaci 
celého turnaje má na starosti pan Jan Furch. Vlastní turnaj zabezpečuje správce 
turnaje pan Vít Šmerda, kterému bych chtěl touto cestou za odvedenou práci 
poděkovat. 
	 Na	webových	stránkách	www.sokolzabcice.cz	najdete	rozlosování	a	výsled-
ky	všech	zimních	halových	turnajů,	které	pořádáme.

Sokol Žabčice

FOTO:

Dětský maškarní ples,

Zásah v Nosislavi,

Zásahv Dolních Věsto-
nicích,

Z hasičské soutěže
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ODDÍL KOPANÉ

	 Pro	 fotbalový	 ročník	 2014-15	byla	 přihlášena	družstva	mužů,	 žáků,	 starší	
přípravky	a	mladší	přípravky.	Nyní	Vás	seznámím	s	jejich	výsledky	v	podzimní	
části a zimním turnaji.

Družstvo dospělých
	 Po	polovině	sezóny	je	mužstvo	dospělých	na	ne	příliš	lichotivém	10.	místě	
s 18 body a skóre 28 : 35, viz následující tabulka.

Nejlepší střelci:
Saitl	Martin	–	8,	Coufalík	Jakub,	Votava	Petr	–	5,	Jeřábek	Jakub	–	3.

	 Pro	jarní	část	soutěže	se	z	hostování	vrací	Jakub	Dvořáček	a	do	zimní	pří-
pravy	se	zapojili	Petr	Vacek,	Marek	Saitl	a	Lukáš	Pokorný.	Cíl	mužstva	je	do	6.	
místa. Je to reálné?

	 U	mužstva	pokračuje	 jako	trenér	Jan	Furch	a	 jeho	asistenty	jsou	Vladimír	
Malý	a	Jiří	Schrömer,	který	je	zároveň	vedoucím	mužstva.

Družstvo žáků

	 Po	podzimní	části	 je	družstvo	žáků	na	velice	pěkném	3.	místě	se	13	body	
a skóre 23 : 20, viz následující tabulka.

Nejlepší střelci:	Černý	Kamil,	Škarda	Václav	–	5,	Černý	Daniel,	Ludín	Lukáš	–	2.

	 Přes	zimu	se	chodí	pravidelně	každý	týden	do	haly,	kde	se	věnujeme	hlavně	
fyzické	přípravě	a	samozřejmě	i	fotbalu	a	také	populárnímu	florbalu.	Do	jarní	
části	soutěže	vstupujeme	v	druhé	polovině	dubna.	
	 Rádi	bychom	poděkovali	všem	klukům,	že	ještě	pořád	v	této	době	dají	před-
nost pohybu na zdravém vzduchu před virtuální realitou u počítače, všem rodi-
čům,	že	je	v	této	činnosti	podporují,	a	také	samotnému	Sokolu	Žabčice	za	velmi	
dobré podmínky pro trénink. 

 Jan Olejník a Ladislav Veteška
trenéři

Družstvo mladší a starší přípravky

	 Obě	mužstva	začala	podzimní	část	sezóny	2014-2015	se	základním	kádrem.	
To	znamená,	že	na	střídání	máme	jednoho,	maximálně	dva	hráče.	Tato	situace	
se	za	poslední	roky	nemění,	což	nás	netěší.	Stále	asi	vedou	počítače	a	televize.
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Starší přípravka 
je	po	podzimní	části	na	6.	místě	s	12	body	a	skórem	80	:	71,	viz	tabulka	výsledků.

Nejlepší střelci starší přípravky:
Novák	Jakub	–	30,	Kosina	Adam	–	15,	Sosnar	David	–	11,	Žákovský	Vít	–	9.

Mladší přípravka 
 svou	podzimní	část	sezóny	hrála	lépe	a	je	na	výborném	2.	místě,	což	je	zatím	
skvělý	úspěch.	Bohužel	v	této	věkové	kategorii	se	nevytváří	oficiální	tabulka.
 Nejlepší střelci mladší přípravky: Melichar Šimon 34, Vala Vojtěch 21, Rubáš 
Ondřej	–	15,	Urbánek	Jakub	9,	Chmelík	Lukáš,	Žákovský	Filip,	Kuba	Filip	–	3.
S dětmi na tréninku pomáhají rodiče - pánové Marek Novák, Libor Melichar 
a Červinka. Účast na trénincích a zápasech je dobrá, ale bude se muset zlepšit 
kázeň	dětí.
	 V	zimních	měsících	jako	každoročně	pořádáme	tzv.	„Halovou	ligu“,	o	kterou	
je	ohromný	zájem.	Do	obou	kategorií	se	přihlásilo	po	14	družstvech	ze	širokého	
okolí.	Vytvořili	 jsme	v	každé	kategorii	dvě	skupiny,	ve	kterých	se	hrálo	dvou-
kolově.		Po	odehrání	dvou	kol	ve	skupině	jsme	rozdělili	týmy	podle	výkonosti	
na	 silnější	 a	 slabší.	Nyní	 zápasy	dostaly	nový	náboj,	projevuje	 se	 v	nich	větší	
nasazení	a	bojovnost.	Obě	naše	mužstva	hrají	v	silnějších	skupinách,	což	je	po-
vzbuzující.	Zápasy	hrajeme	každou	sobotu	dopoledne,	od	listopadu	až	do	konce	
března.	V	březnu	budeme	každou	sobotu	před	obědem	vyhlašovat	vítěze	skupin.	

Přijďte	povzbudit	naše	nejmenší!	

	 Trenéry	u	mužstva	jsou	Monika	Svobodová	a	Pavel	Procházka.

	 Veškeré	 informace	o	dění	v	Sokolu	získáte	na	našich	webových	stránkách	
www.sokolzabcice.cz,	 kde	 najdete	 historii	 Sokola,	 rozlosování	 jednotlivých	
družstev,	výsledky	a	další	důležité	informace.	

	 Závěrem	bych	chtěl	jménem	výboru	poděkovat	našim	sponzorům	(.A.S.A.,	
Gratcl	 Zdeněk,	 Zoblivý	 Vladimír,	Malý	 Vladimír,	 Školní	 zemědělský	 podnik	
Žabčice a dalším) a hlavně obecnímu zastupitelstvu za podporu sportu a rozvoje 
mládeže	v	naší	obci.

doc. Ing. Jan Furch, Ph.D. 
starosta Sokola

FOTO:

Starší přípravka

Mladší přípravka
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	 Po	velmi	svérázné	a	uplakané	zimě	se	drobnými	drápky	začíná	zatínat	jaro.	
Stačí se v tom shonu jen zastavit a poslechnout si, jak ráno krásně zpívají ptáci. 
	 Pro	myslivce	lovecký	rok	dávno	skončil	a	začali	s	přikrmováním	zvěře.	Loň-
ský	lovecký	rok	byl	pro	naše	myslivecké	sdružení	velmi	úspěšný.	Během	honu	
na drobnou zvěř se nám podařilo ulovit i dvě divoká prasata a na večerních 
čekaných	další	dvě.	
	 Z	kulturních	akcí	se	velmi	povedl	tradiční	Myslivecký	ples,	který	byl	uspo-
řádán	10.	ledna	a	navštívilo	jej	240	lidí.	Chtěl	bych	poděkovat	jak	všem	sponzo-
rům	za	jejich	ceny	do	tomboly,	tak	i	účastníkům	plesu.	Také	Obecní	zabíjačka,	
při	které	naši	členové	a	přátelé	z	řad	honců	pomáhají	obci	Žabčice,	proběhla	ve	
velmi vřelém a pohodovém duchu.
	 Občané	si	 jistě	všimli,	že	na	novém	hřbitově	musely	být	vykáceny	některé	
již	nevhodné	stromy,	aby	uvolnily	místo	nové	zeleni.	Také	za	hřbitovem	jsme	
pomohli obci s pokácením a úklidem akátového porostu, aby mohlo dojít k roz-
šíření hřbitova. Ať stále jen nekácíme, tak v letošním roce myslivci na připravené 
ploše	vysází	5	000	stromků.
	 I	pro	letošní	rok	plánujeme	odchov	bažantích	kuřat	a	malých	kačen.
	 Z	nadcházejících	akcí	bych	chtěl	pozvat	širokou	veřejnost	na	Výstavu	trofejí	
Židlochovicka, která se uskuteční 1. - 2. 5. 2015 na myslivecké chatě Žabčice. 
Čekat	na	Vás	bude	 zajímavá	prohlídka,	 ale	 i	 občerstvení	 v	 čele	 se	 zvěřinový-
mi	specialitami.	Začátek	bude	vždy	od	9:00	h.	Dále	tradičně	na	začátku	června	
uspořádáme	na	myslivecké	chatě	Žabčice	Střelecký	den,	spojený	se	Dnem	dětí.
	 Na	závěr	bych	chtěl	opět	apelovat	na	majitele	psů	venčících	je	v	revíru.	Mějte	
je	 prosím	pod	neustálým	dohledem	a	 kontrolou.	 Příroda	potřebuje	 také	 klid	
a	o	to	víc	v	nadcházejícím	období	mláďat	všeho	druhu.

Úlovky MS Žabčice - Unkovice:

Zajíc:		 	 		265	ks		 Jezevec:		 		1	ks
Bažant:		 1558	ks		 Kuna:	 	 		8	ks
Srnčí:      37 ks  Liška:  12 ks
Divočák:       4 ks  Kachna: 38 ks

za MS Žabčice - Unkovice
Petr Ludín ml., předseda MS

	 Tak	nám	začal	nový	–	nejen	zahrádkářský	-	rok	a	naším	skromným	přáním	je,	
aby	byl	o	něco	lepší	než	ten	minulý,	který	byl	především	pro	vinaře	dosti	svízelný,	
hlavně v období sklizně. Díky mírné zimě se ve vinicích v jarních měsících při ra-
šení	zvýšil	výskyt	housenek	osenice,	která	vyžírá	očka	vinné	révy.	Tyto	housenky	
napáchaly	velké	škody	vinařům	na	celé	jižní	Moravě.	Průběh	počasí	během	jar-
ních	a	především	prvních	letních	měsíců	byl	vzhledem	k	charakteru	srážek	a	slu-
nečných	dnů	průměrný.	V	době,	kdy	začínají	hrozny	měknout,	však	přišly	silné	
deště	a	bobule	začaly	vlivem	těchto	nadměrných	srážek	pukat	a	hrozilo	nebezpečí	
hniloby.	Proto	se	musela	většina	odrůd	sklízet	v	době	slabé	cukernatosti.	
	 Mysleli	jsme	si,	že	se	loňský	ročník	odrazí	na	kvalitě	vín,	a	tím	i	na	množství	
vzorků	na	naší,	už	v	pořadí	51.	 tradiční	výstavě	vín,	ale	musíme	s	potěšením	
konstatovat,	 že	 se	mnozí	vinaři	 s	 těmito	problémy	vypořádali	a	na	výstavě	se	
nám	shromáždilo	celkem	502	vzorků	vín,	z	toho	bylo	338	bílých,	133	červených	
a	31	růžových,	přičemž	nejstarší	víno	pocházelo	z	roku	2000.	Na	výstavu	přišlo	
498	návštěvníků	a	samozřejmě	nám	všem	na	ní		také	již	tradičně	zahrála	Cimbá-
lová	muzika	Jožky	Severina,	se	kterou	si	návštěvníci	měli	možnost	zazpívat,	ale	i	
zatančit. 
	 Letošní	 výstavu	 vín	 jsme	 poprvé	 realizovali	 s	 podporou	Vinařského	 fon-
du České republiky. Rádi bychom poděkovali všem, kteří se na její organizaci 
a	průběhu	podíleli	a	věnovali	její	přípravě	a	realizaci	velké	úsilí	a	množství	svého	
osobního volna. 
	 V	polovině	loňského	roku	proběhla	slavnostní	schůze	k	výročí	založení	naší	
organizace	v	obci.	V	současné	době	máme	celkem	36	členů.	Vzhledem	k	tomu,	
že	naše	členská	základna	stárne	a	někteří	členové	nechtěli	nadále	setrvávat	ve	
výboru,	byl	zvolen	nový	výbor,	v	čele	s	předsedou	p.	Jaroslavem	Kozlem.	
	 Jak	už	bylo	zmíněno	v	minulém	čísle	Občasníku,	na	konci	měsíce	září	jsme	
uspořádali	v	Lidovém	domě	výstavu	ovoce	a	zeleniny.	Některé	vzorky	pocházely	
ze	 zahrad	našich	 členů,	 ostatní	 jsme	 zajistili	 u	 větších	pěstitelů	 a	 dodavatelů.	
Výstava	se	setkala	s	mimořádně	pozitivním	ohlasem	ze	strany	návštěvníků,	a	tak	
bychom ji rádi zopakovali i v letošním roce. 
 Tento rok patří mezi naše plány také zájezd na Salon vín a chystáme i odbornou 
přednášku pro vinaře, na téma odvíjející se od období, ve kterém se bude pořádat. 
Nejbližší	naší	akcí	je	autobusový	zájezd	na	10.	Mezinárodní	výstavu	orchidejí	do	
kláštera	Klosterneuburg	u	Vídně,	který	se	koná	ve	středu	18.	března	2015.

ZO ČZSMyslivecké sdružení Žabčice - Unkovice
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 Po dohodě s vedením obce se opět obnovila jedna pěkná tradice a v sobotu 
14. 2. 2014 se konal 0. ročník Žabčického masopustu.
	 I	přes	malou	účast	se	účastníkům	(kterým	chci	tímto	poděkovat	za	podporu)	
průvod	obcí	vydařil.	Chápu,	že	někteří	z	Vás	třeba	o	konání	masopustu	nevěděli	
a	z	toho	důvodu	se	k	nám	nikdo	další	nepřidal,	ale	pevně	věřím,	že	další	ročníky	
už	budou	za	větší	účasti	masek	a	touto	akcí	obnovíme	další	tradici	v	naší	vesnici.
	 Jak	to	malým	i	velkým	slušelo,	se	můžete	sami	přesvědčit	na	pořízených	fo-
tografiích.

Vojtěch Dirda
předseda kulturní komise RO

   Mimo jiné chceme vytvořit webové 
stránky naší organizace, kde budeme 
pravidelně umísťovat odborné články se 
zahrádkářskou a vinařskou tématikou, 
kalendář	 vinařských	 akcí,	 výsledky	 vý-
stavy vín a jiné. 
   Na závěr chceme popřát všem našim 
členům	 i	 příznivcům	 mnoho	 úspěchů	
v roce 2015. 

Jan Čermák
za ZO ČSZ Žabčice

O. ročník Žabčického masopustu

FOTO: Z letošní, již 51. výstavy vín
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	 V	loňském	roce	se	začlenil	náš	klub	důchodců	do	organizace	Svazu	důchod-
ců	ČR.	Každé	dva	měsíce	se	náš	zástupce	zúčastňuje	porad	na	Městském	výboru	
v	Brně,	kde	si	předáváme	zkušenosti	z	místních	organizací	a	získáváme	informa-
ce o akcích, které pořádá Krajská rada SD. 
	 O	naší	činnosti	do	konce	září	2014	jsme	informovali	v	posledním	Občasní-
ku.	V	měsíci	říjnu	jsme	na	náš	klub	přizvali	pana	MUDr.	Všetičku,	který	zajíma-
vým	způsobem	provedl	besedu	o	zdraví	a	odpověděl	na	všechny	dotazy	členů.	
	 V	 listopadu	 již	 tradičně	 pečeme	 koláče	 na	 Svatomartinské	 zpívání,	 které	
pořádá	mužácký	sbor	Šatavan.	V	tomto	měsíci	jsme	také	uskutečnili	výstavku	
a	ochutnávku	domácích	výrobků	připravených	členkami	našeho	klubu.	Přinesly	
jsme spoustu dobrot – jak sladkého, tak i slaného pečiva, současně s recepty, 
které	byly	později	vytištěny	a	všem	předány.	Fotografie	z	této	akce	mohli	občané	
shlédnout na kabelové televizi.
 V prosinci nás chodí navštívit Mikuláš s dvěma čerty a předává dárky, které 
si	vzájemně	posíláme	a	zažijeme	při	tom	spoustu	legrace.
	 Nový	rok	2015	jsme	zahájili	společně	s	panem	Valáškem	z	Vranovic,	který	

se svou harmonikou navodil pří-
jemnou	atmosféru,	v	které	jsme	se	
pobavili a zazpívali. 
  V měsíci únoru nás paní Ing. 
Žižlavská,	 kronikářka	 obce,	 se-
známila s historií Oulehlí, které 
byly vybudovány v době 1. světové 
války,	v	létech	1915	–	1916,	a	byly	
nedílnou součástí Školního země-
dělského	 podniku	 Žabčice	 až	 do	
roku 2007, kdy byly prodány sou-
kromému majiteli a zbourány.
  Dále jsme v tomto měsíci na-
vštívili	 Letohrádek	 Mitrovských	
v Brně, kde jsme obdivovali do-
konalé	 repliky	 českých	 koruno-
vačních	 klenotů,	 gotické	 knihy,	

Místní organizace
Svazu důchodců ČR ŽABČICE

FOTO: V Letohrádku Mitrovských v Brně
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vložky	zámků	za	takové,	které	můžeme	v	případě	naléhavé	potřeby,	kdy	se	na	
opakované	výzvy	senior	z	bytu	neozývá,	odemknout	zvenku	bez	poškození	dve-
ří. Na tuto myšlenku nás přivedla obdobná příhoda, kdy se příbuzní na svého 
seniora dozvonit a dovolat nemohli a nakonec došlo na vylomení zámku dveří. 
Vzhledem ke zhoršení svého zdravotního stavu odešla ke konci března jedna 
nájemnice do domácího ošetřování, začátkem června potom druhá, v měsíci 
prosinci jedna nájemnice bytu zemřela a další se koncem roku odstěhovala za 
svou	dcerou.	Uvolněné	byty	jsme	postupně	obsazovali	nájemníky	novými,	o	ža-
datele	v	pořadníku	nouze	není,	stále	se	přihlašují	další	a	další.	Poměr	ženy	:	muži	
je	nyní	na	DPS	18	:	6,	věkový	průměr	nájemníků	činí	77,25	roku.
	 Pro	rok	2015	zůstaly	hrazené	částky	stejné	jako	v	roce	2014,	nájemné	ve	výši	
95,-	Kč/m²,	úhrada	energií	je	již	třetím	rokem	ve	stejné	výši	2	763,-	Kč	na	byto-
vou	jednotku	pro	jednotlivce	a	3	683,-	Kč	na	bytovou	jednotku	pro	manželské	
páry	či	dvojice.	Cena	odebíraných	obědů	je	v	současné	době	67,-	Kč/ks,	naším	
dodavatelem je opět p. Michal Severa ze Židlochovic.

Ivana Pospíšilová
technický	pracovník	DPS

	 V	sobotu	14.	února	2015	se	od	20,00	hodin	konal	v	krásných	a	důstojných	
prostorách	Lidového	domu	v	Žabčicích	v	pořadí	již	3.	farní	ples.	Přesněji	tedy	
v	Žabčicích	to	byl	farní	ples	první,	ale	v	pořadí	třetí	byl	z	toho	důvodu,	že	jak	jis-
tě	všichni	víte,	P.	Dr.	Hynek	Šmerda,	správce	farnosti	Žabčice-Přísnotice,	spra-
vuje	rovněž	nedaleké	farnosti	Měnín	a	Blučina,	ve	kterých	farní	plesy	proběhly	
v	 letech	minulých.	 Zúčastnilo	
se jej i přes nástup chřipkové 
epidemie,	která	některým	při-
jít	 nedovolila,	 přibližně	 150	
návštěvníků	 ze	 Žabčic,	 Bluči-
ny, Měnína, Přísnotic, Židlo-
chovic, ale i ze širšího okolí. 
Výtěžek	 3.	 farního	 plesu	 byl	
tentokrát určen na opravu 
střechy chrámu Páně sv. Václa-

kopie	zbraní	a	dobových	oděvů.	Součástí	výstavy	byly	informace	o	životě	a	pa-
nování Karla IV.

 Pro letošní rok máme 
připravený	 zajímavý	 program	
–	 zájezd	 autobusem,	 výlety	
vlakem	do	blízkého	okolí,	vý-
šlap	 na	 kolech,	 různé	 besedy	
a podobně. Rádi mezi námi 
přivítáme	další	žabčické	seni-
ory, kteří mají zájem se setká-
vat	se	svými	přáteli	a	známými	
a chtějí se dozvědět zajímavé 
informace.

Olga Mrkvicová     
za	MO	Svazu	důchodců

Vážení	čtenáři,	
	 dovolte	mi,	abych	Vás	po	delším	čase	opět	krátce	informovala	o	dění	v	našem	
Domě	s	pečovatelskou	službou.
	 Jak	 jistě	už	všichni	víte,	 je	každoročně	se	opakující	 tradicí,	že	nás	v	obdo-
bí	svátků	navštěvuje	Otec	Hynek,	správce	farnosti	Žabčice-Přísnotice.	Tak	i	ve	
středu	17.	prosince	2014	sloužil	ve	společenské	místnosti	adventní	mši	svatou,	
kterou	přišla	navštívit	větší	 část	nájemníků	DPS,	ale	k	naší	velké	 radosti	 se	 jí	
účastní	i	čím	dál	tím	víc	návštěvníků	„zvenku“	DPS.		
 Tradičně nás také stále navštěvují děti z mateřské školy, které tentokrát při-
šly	předvést	nacvičené	pásmo	písniček,	básniček	a	tanečků,	které	si	připravily	u	
příležitosti	vánočních	svátků.	Další	návštěvu	máme	domluvenou	na	čtvrtek	14.	
května	2015,	kdy	děti	přijdou	opět,	tentokrát	u	příležitosti	Svátku	matek.	Všich-
ni,	kteří	byste	chtěli	toto	pásmo	shlédnout,	nás	můžete	přijít	navštívit	v	10,15	do	
společenské místnosti DPS. 
	 	Během	roku	2014	došlo	k	některým	změnám	jak	v	provozu,	tak	v	osazen-
stvu	DPS.	Z	bezpečnostních	důvodů	jsme	se	v	březnu	rozhodli	v	bytech	vyměnit	

Dům s pečovatelskou službou

3. farní ples

FOTO: V Letohrádku Mitrovských v Brně

FOTO: Nachystaný sál Lidového domu



- 60 - - 61 -

va v sousedních Přísnoticích. Hostem večera byl také Ing. arch. Jaroslav Klaška, 
poslanec	PČR	za	KDU-ČSL,	který	má	velikou	zásluhu	na	skutečnosti,	že	na	tuto	
opravu	byla	z	prostředků	Nadace	ČEZ	přidělena	dotace	ve	výši	270	000,-	Kč.	
	 K	tanci	a	poslechu	výborně	hrála	dechová	hudba	Sivická	kapela,	která	po-
chází z malebné vísky Sivice rozkládající se na samém okraji slavkovského bo-
jiště.	V	průběhu	večera	vystoupil	 také	místní	mužácký	pěvecký	 sbor	Šatavan.	
Cen	do	hry	ŠTĚSTÍ	se	sešlo	ze	všech	zmiňovaných	farností	opravdu	hodně	(165	
přímých	výher	a	10	losovaných),	což	bylo	návštěvníky	plesu	velmi	kladně	zhod-
noceno,	stejně	jako	výzdoba	sálu	a	stolů.	Vázičky	laskavě	vyrobily	spolu	s	paní	
učitelkou Alenou Vyhnánkovou děti z místní mateřské školy, květiny do nich 
sponzorsky	poskytla	 a	nádherně	naaranžovala	p.	 Šárka	Poláková.	Na	každém	
stole	byly	pro	plesající	připraveny	také	Plesové	noviny,	ve	kterých	mohli	najít	
nejen	širokou	nabídku	občerstvení,	program	večera,	soupis	cen	ve	hře	ŠTĚSTÍ,	
ale	 i	mnoho	 jiných	 informací	a	zajímavostí.	Z	 jejich	obsahu	 je	 i	 tento	úryvek	
o historii chrámu Páně sv. Václava (zdroj: wikipedia a www.prisnotice.cz):
 První zpráva o Přísnoticích je z roku 1341, kdy byla v nedalekých Unkovi-
cích založena fara a Přísnotice k ní byly „přifařeny”. Po zrušení tamního kostela 
v době třicetileté války byly přifařeny do Židlochovic. Samostatná duchovní správa 
vznikla v Přísnoticích v roce 1884 po postavení kostela svatého Václava. Ten byl 
postaven jako římskokatolický chrám na místě starší kaple stejného zasvěcení. Zá-
kladní kámen novogotického kostela byl posvěcen na svátek sv. Cyrila a Metoděje 
roku 1873 a již o den později se začalo se stavbou. Chrám byl vysvěcen 12. 10. toho 
roku, náklady na jeho realizaci dosáhly 13 700 zlatých. Stavba tedy trvala pouhé 
3 měsíce, naši předkové byli velmi zruční. V roce 1905 došlo k přestavbě, když byl 
kostel zvětšen o dvě postranní lodě a kněžiště, což s dalšími pracemi menšího cha-
rakteru vyšlo na 34 500 korun. Ze záznamů o stavbě kostela se také dočítáme, že 
představenstvo obce se v té době vydalo do Prahy k excísaři Ferdinandovi s pros-
bou o nějaký dárek. Od Ferdinanda Dobrotivého získali 300 zlatých, za které byly 
zakoupeny obrazy křížové cesty (stály 330 zlatých). Prvním farářem přísnotické 
farnosti byl ustanoven P. František Doupovec. V současnosti je farnost spravována 
excurrendo z Blučiny. Od 1. 8. 2008 je administrátorem Dr. Hynek Šmerda. V so-
botu dne 24. 7. 2004 se konala v chrámu sv. Václava primiční mše svatá P. Reného 
Strouhala z Přísnotic, současného faráře v nedalekých Moutnicích. Ta byla radost-
ně očekávána nejenom farníky a občany z Přísnotic, ale i z obcí okolních. Slavnosti 
se zúčastnilo také mnoho kněží z blízkých i vzdálených farností.
	 Myslím,	 že	 ples	 se	 velice	 vydařil	 a	 přítomní	 se	 na	 něm	 skvěle	 bavili,	 což	
mohu	posoudit	nejen	osobně,	ale	 i	z	četných	kladných	a	pochvalných	reakcí,	
které	se	ke	mně	ze	stran	účastníků	dostávaly	již	v	průběhu	večera,	ale	i	po	něm.	

Samozřejmě to není zásluha pouze moje a mé rodiny, která se na přípravách 
se	mnou	po	celou	dobu	podílela	(asi	týden	se	naším	domem	odpoledne	co	od-
poledne	neslo	zoufalé:	neeee,	už	zase	ruličky???!!!)	a	tímto	jí	děkuji,	že	měla	se	
mnou	v	okamžicích,	kdy	se	občas	něco	nedařilo	zcela	dle	mých	představ	a	tzv.	
to skřípalo, trpělivost a pevné nervy ☺. Za úspěchem plesu stojí pochopitelně 
celý	tým	pořadatelů	a	pomocníků.	Opravdu	nerada	bych	na	někoho	zapomněla	
a	není	v	mých	silách	zde	vypisovat	všechny	jmenovitě,	ale	mé	srdečné	poděko-
vání	patří	p.	Jindřichu	Urbánkovi	za	zhotovení	teplé	večeře,	pánům	Lukáši	Mě-
řínskému, Lukáši Vráblíkovi a Vladimíru Malému ml., kteří dodali dle našich 
požadavků	a	přání	občerstvení	a	činili	se	za	barem,	přísnotickým	a	žabčickým	
ženám	za	přichystané	vynikající	koláče,	trubičky	a	vábně	vypadající	chuťovky,	
p.	 Janě	Cembisové	za	přípravu	pomazánek,	 Ing.	Karlu	Malčíkovi	za	zhotove-
ní	nápisu	na	jeviště,	p.	Jarmile	Jančové,	která	se	po	celý	večer	příkladně	stara-
la	o	pohoštění	muzikantů,	moderátorovi	p.	Petru	Závodníkovi	za	celovečerní	
provázení	milým	a	vtipným	slovem,	dále	všem	těm,	kteří	zajistili	a	přichystali	
výzdobu	sálu,	prodej	vstupenek	v	 jednotlivých	obcích	 i	na	místě,	sběr	cen	ve	
farnostech,	 výrobu	 a	prodej	 losů	 (ruliček)	do	hry	 ŠTĚSTÍ,	 výdej	 okamžitých	
výher.	Mé	poděkování	patří	samozřejmě	i	těm,	kteří	provozovali	pod	vedením	
p.	Vlasty	Bauchové	kuchyň,	zázemí	plesu,	šatnu,	atd.	Zkrátka	a	jednoduše	velké	
díky	všem,	kteří	ke	zdárnému	průběhu	plesu	svým	dílem	nějakým	způsobem	
přispěli.	Nesmím	zapomenout	ani	na	všechny	ty,	kteří	se	po	výzvě	pana	faráře	
v neděli v hojném počtu dostavili na úklid objektu Lidového domu. Víc lidí 

FOTO: Vystoupení sboru Šatavan
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mluvíš?	Aby	ti	ovšem	řeklo	pravdu,	musí	být	tvé	srdce	nasměrováno	na	Boha,	
formováno	Bohem	a	 Jeho	 slovem:	 „Jste	 světlem	v	Pánu”	a	 „Probuď	 se,	 spáči,	
Kristus	tě	osvítí”.		Bůh	se	tak	postupně	stává	Tím	jediným,	co	bezpodmínečně	
nutně potřebuješ, jedinou hodnotou tvého srdce: „Slyš, Izraeli, Hospodin JE JE-
DINÝ!”
	 Každý	člověk	dostává	ve	křtu	a	v	každodenním	praktikování	života	z	víry	
a	ve	víře	oči	a	světlo	pro	srdce!	Chceš-li	poznat	Boha	a	setkat	se	s	Ním,	musíš	jít	
k	Ježíšovi.	Ježíš	se	zjevuje	tomu,	kdo	je	ochoten	ho	přijmout.	Jít	k	tomu,	který	
sám	o	Sobě	říká:	„Já	jsem	cesta,	pravda	a	ŽIVOT”.	Ano,	jistě	pravda	a	ŽIVOT	
jsou dnes veliké hodnoty, které v současném světě chybí, ale jak se k nim dostat? 
Ježíš	je	i	Cesta!	Proto	poznáváme	Ježíše,	milujeme	Ježíše,	proto	vyznáváme	víru	
v	Něho,	abychom	dosáhli	Pravdy	a	ŽIVOTA.	Plně	se	nasytíme	Pravdou,	až	 ji	
uvidíme tváří v tvář: „Nyní vidíme jako v zrcadle, nejasně, ale potom uvidíme 
tváří	v	tvář…”	a	apoštol	Jan	dodává:	„Milovaní,	už	teď	jsme	Boží	děti,	ale	čím	
budeme,	není	ještě	zřejmé.	Víme	však,	že	až	On	se	ukáže,	budeme	mu	podobní,	
a	proto	Ho	budeme	vidět	tak,	jak	je”.	To	je	veliké	zaslíbení.	
	 A	tak	se	každé	prohlédnutí	stává	pobídkou	k	rozhodnutí:	půjdu	za	pozna-
ným	nebo	nepůjdu?!	Ježíš	je	kámen,	o	který	se	zakopává.	Lidé	chtějí	směřovat	
k	Bohu	a	říkají,	že	jsou	různé	cesty…	Pro	křesťana	(a	pro	člověka,	který	vyrostl	
v	naší	zemi,	kde	po	tisíc	 let	křesťanství	žije	a	 je	zakořeněné)	však	platí:	řekni,	
co	soudíš	o	Ježíši	Kristu	a	hned	bude	jasné,	jak	vypadá	tvůj	obraz	Boha	a	kam	
v	životě	směřuješ.	Existuje	rozdíl	mezi	životem	a	poznáním,	je	podstatný	rozdíl,	
jestli	člověk	žije	nebo	jen	poznává	život.	Je	tedy	protiklad	mezi	životem	a	pozná-
ním. 
	 Gnostik	je	ten,	jehož	největším	štěstím	je	poznání.	Křesťan	je	ten,	jehož	nej-
větším	štěstím	je	ŽIVOT.	A	Život	je	náš	Pán	Ježíš	Kristus.	On	nám	říká:	„Já	Jsem	
Cesta,	Pravda	a	ŽIVOT.”	 	 Jeho	následovat.	 Jeho	poslouchat.	 Jemu	se	podřídit:	
„Viděl´s	Ho,	je	to	Ten,	kdo	s	tebou	mluví!”	a	on	na	to	řekl:	„Věřím,	Pane”,	a	padl	
před ním na kolena.
	 Přeji	každému	z	nás,	aby	dospěl	až	do	tohoto	posledního	jmenovaného,	aby	
žil	skutečný	a	pravý	ŽIVOT	a	poznal	v	něm	pravé	štěstí.	Kéž	i	ty	letošní	veliko-
noční svátky k tomu přispějí.

P. Dr. Hynek Šmerda
správce	farnosti	Žabčice-Přísnotice

samozřejmě	víc	zmůže,	jak	ostatně	říkával	už	můj	pradědeček,	proto	se	jednalo	
o	úklid	takřka	generální,	odshora	až	dolů	ke	vstupním	dveřím.	Smetáků,	hadrů	
a	kbelíků	se	saponátovou	vodou	se	ochotně	chytaly	nejen	ženské,	ale	dokonce	
i	mužské	ruce!	Nakonec	 ještě	 jednou	děkuji	za	 tým	pořadatelů	všem	dárcům	
a	sponzorům,	kteří	poskytli	ceny,	o	které	se	hrálo	ve	hře	ŠTĚSTÍ.	Ta	měla	mi-
mořádný	úspěch.	Někteří	se	pro	losy	vraceli	i	pětkrát,	šestkrát...,	až	jsme	začínali	
mít obavy, jestli jsme v nich snad nevypěstovali herní závislost... 
	 Jak	už	jsem	zmínila	na	začátku	tohoto	článku,	výtěžek	3.	farního	plesu	byl	
určen na opravu střechy chrámu Páně sv. Václava v Přísnoticích. Po uzávěrce 
financí	mohu	uvést,	že	celkové	náklady	plesu	činily	35	872	Kč,	příjmy	74	562	
Kč.	Čistým	výtěžkem	je	tedy	částka	ve	výši	38	690	Kč,	což,	dovolím	si	posoudit,	
je	opravdu	velmi	hezké	číslo,	přiznejme	ale,	že	do	této	výše	se	vyšplhalo	i	z	dů-

vodu,	že	ti,	kteří	se	plesu	z	ja-
kékoliv příčiny neúčastnili, 
poskytli	 alespoň	 příspěvek	
určený	přímo	na	opravu	stře-
chy.   
 Všem vám, kteří jste 
tuto	 dobrou	 věc	 jakýmkoliv	
způsobem	podpořili,	patří	sr-
dečné:	Pán	Bůh	zaplať!

Ivana Pospíšilová
za	tým	pořadatelů	3.	farního	plesu

(podle 9. kapitoly Janova evangelia)

	 O	Velikonocích	(večer	na	Bílou	sobotu	při	velikonoční	vigilií)	tradičně	Cír-
kev křtí, zvláště pak dospělé katechumeny. Ve křtu je člověk vysvobozen z tem-
not	a	osvícen.	Je	uschopněn	žít	 jako	syn	světla	a	posvěcen	královským	poma-
záním.	Na	druhého	se	pak	snaží	dívat	 jako	křesťan	srdcem.	A	ptá	se:	co	 je	za	
jeho	slovy,	za	jeho	skutky,	za	jeho	obličejem?	Co	nevidím	přímo,	co	se	skrývá	
za	výrazem	jeho	tváře,	za	tónem	hlasu?	Ptej	se	svého	srdce,	aby	Ti	řeklo:	s	kým	

Slovo k Velikonocům

FOTO: Ceny ve hře ŠTĚSTÍ
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Na	své	cestě	k	cíli	se	také	seznámíte	s	historií	a	technologií	těžby	černého	uhlí	
v regionu Rosicko-oslavanského uhelného revíru.
 Příjemnou zábavu!

Luboš Pospíšil 
místostarosta obce

	 Hledáte-li	tip	na	aktivní	celodenní	výlet	pro	malé	i	velké	a	chcete	zdolávat	
nástrahy	všeho	druhu	a	být	za	to	nakonec	netradičně	odměněni,	pak	se	vydejte	
do	nedalekých,	cca	30	km	vzdálených	Oslavan.	Tam	můžete	prožít	příběh	jedno-
ho	z	oslavanských	permoníků	a	vyzkoušet	si	nabízenou	interaktivní	hru	„Magic	
Permon“.	V	zábavním	parku	Permonium	má	možnost	opravdu	každý	bez	rozdí-
lu	věku	strávit	velmi	příjemný	den.	
	 Dominantou,	 viditelnou	 již	 z	 dálky,	 je	 41	metrů	 vysoká	 těžební	 věž	 dolu	
„Kukla“,	vystavěná	v	období	1911-1913.	Jedná	se	o	víceúčelový	prostor	využíva-
ný	nyní	k	různým	kulturním,	společenským	a	zábavním	akcím.	Výjimkou	není	
pořádání	různých	firemních	akcí	či	dokonce	svatebních	obřadů.	Park	je	rovněž	
vyhledávaným	a	oblíbeným	místem	školních	výletů.	Díky	bezbariérovému	pří-
stupu	a	panoramatickému	prosklenému	výtahu	se	mohou	do	výšky	37	m	po-
hodlně	dopravit	i	osoby	zdravotně	postižené	a	pokochat	se	výhledem	na	okolní	
krajinu.	Návštěvníci	mají	možnost	využít	nabídky	netradiční	kavárny	nebo	hor-
nické	kantýny.	Za	příplatek	mohou	také	sjet	z	věže	obří	lanovkou	z	její	terasy.
	 Již	zmíněná	interaktivní	hra	„Magic	Permon“	je	vhodná	jak	pro	děti,	tak	pro	
dospělé	návštěvníky.	V	šesti	 různých	variantách	 tras	podle	 šesti	oslavanských	
permonů	se	jedná	o	plnění	deseti	různých	úkolů,	na	které	musíte	využít	své	do-
vednosti	nejen	fyzické,	ale	i	vědomostní.	Hra	využívá	moderní	technologie,	ná-
vštěvník	je	na	jejím	začátku	vybaven	čipem,	kterým	se	přihlašuje	na	terminálech	
rozmístěných	v	celém	areálu	pomocí	různých	vyhledávaných	PIN	kódů	a	plní	
zadávané	úkoly.	Jsou	nabízeny	celkem	tři	úrovně	obtížnosti.	Důležité	je	si	někdy	
dosti	záludně	zadanou	otázku	důkladně	přečíst	a	pochopit,	protože	permoni	vás	
budou	na	Vaší	cestě	za	splněním	úkolů	všelijak	mást,	zlobit	a	zkoušet	vaši	po-
zornost.	K	dispozici	máte	celkem	tři	životy,	pokud	je	však	ztratíte	všechny,	hra	
končí, tak pozor! ☺
	 Rozhodnete-li	se	Permonium	navštívit,	nezapomeňte	na	sportovní	oblečení	
a také na vhodnou sportovní obuv, z vlastní zkušenosti mohu doporučit raději 
vše	 starší,	protože	na	vás	čekají	 lahůdky	 jako	důlní	zával,	 sopka,	prodírání	 se	
pralesem,	rourové	pole,	důlní	jezírko,	obrtlík,	sjezd	na	skluzavce	a	další.	
 Že nevíte, co je to sálpóna, dovrchnice nebo úpadnice? S těmi všemi a mno-
ha	dalšími	místy	tohoto	bývalého	černouhelného	dolu,	jehož	historie	se	datuje	
již	od	roku	1865,	se	můžete	v	Oslavanech	seznámit	a	dokonce	si	je	i	sami	projít.	
Zábavní	park	rozkládající	se	na	ploše	6	000	m²	ve	dvou	výškových	úrovních	totiž	
spojuje	využití	kulturní	industriální	památky	s	takřka	adrenalinovým	zážitkem.	

Tip na výlet

FOTO: Lanovka, Opičí dráha s jezírkem, Věž Kukla, Bludiště
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3.	 Větrolamy,	biokoridory,	rozptýlená	zeleň	v	krajině	–	např.	stromořadí	kolem	
polních cest. 

 Všechna tato opatření nejsou jistě zadarmo, ale právě naše obec je na tom 
finančně	velmi	slušně	díky	příjmům	z	poplatků	za	ukládání	odpadu	na	skládku.	
Tedy	si	vlastně	necháváme	platit	za	ekologickou	zátěž	na	území	naší	obce.	Podle	
mého	názoru	by	se	slušelo	alespoň	malou	část	těchto	prostředků	přírodě	vrátit	
-	například	výše	uvedenou	formou.	Navíc	ani	provedení	všech	možných	opatře-
ní pro přírodu by zdaleka nestálo tolik, jako jiné investice Žabčic v posledních 
letech. 
	 I	každý	z	nás	může	přispět	ke	zlepšení	prostředí	v	obci	–	např.	sázet	na	své	
pozemky	místní	druhy,	ovocné	stromy	atd.	Na	předzahrádkách	nemusí	být	jen	
thuje	a	„japonská	zahrada“	 také	není	pro	 jižní	Moravu	právě	 typická.	Třídění	
odpadu	 je	 dnes	 již	 běžným	 standardem	 a	 díky	 sběrnému	 dvoru	 v	 Žabčicích	
můžeme	 třídit	 téměř	 všechny	druhy	 odpadu.	Také	 topení	 uhlím,	 plasty,	 dře-
votřískou atd. v zastaralém kotli není pro široké okolí dotyčného topiče právě 
příjemné	a	už	vůbec	ne	zdravé.	V	ČR	jsou	2/3	obyvatel	vystaveny	nadlimitním	
koncentracím	rakovinotvorného	benzpyrenu,	přičemž	90%	této	látky	vzniká	lo-
kálním	vytápěním.	Bojovat	proti	rakovině	nemusíme	jen	zakoupením	žluté	ky-
tičky	jednou	ročně,	začít	je	třeba	již	před	vlastním	prahem.	Samozřejmě	v	tomto	
ohledu jsou na tom Žabčice mnohem lépe oproti době před 30 lety, kdy uhlím 
topili	všichni	a	v	zimě	se	venku	prakticky	nedalo	dýchat.
	 Doufejme,	že	se	i	další	věci	pohnou	k	lepšímu.	Byl	bych	velmi	rád,	kdyby	v	
budoucnosti	naše	děti	a	vnoučata	při	projížďce	Žabčicemi	a	okolím	mohly	při	
pohledu na krásnou jihomoravskou krajinu říct: „Vy jste se zase kochal, pane 
doktore?“.

MUDr. Jan Všetička 
zastupitel obce za Zelené

	 Žijeme	v	Žabčicích,	vinařské	obci	na	jižní	Moravě.	Jak	je	na	tom	naše	obec	
s	přírodou	a	životním	prostředím?	Už	při	prvním	pohledu	na	obec	a	okolí	 je	
vidět,	že	nejde	zrovna	o	národní	park	a	případní	turisté	sem	nejezdí	kvůli	krásné	
přírodě.	Rozsáhlé	pískovny	v	okolí,	v	těch	zaniklých	staré	skládky	a	nová	velká	
skládka	.A.S.A.	jsou	v	krajině	nepěknou	připomínkou	toho,	že	jde	o	krajinu	kul-
turní,	dlouhodobě	měněnou	působením	člověka.	
	 Ale	člověk	nemusí	mít	na	přírodu	jen	negativní	vliv.	Z	původně	téměř	vý-
hradně lesnaté krajiny v ČR se vlivem člověka stala krajina mnohem pestřejší 
a	 biodiverzita	 (počet	 druhů	 rostlin	 a	 živočichů)	 tím	 významně	 vzrostla.	 Jistě	
znáte	 větu	doktora	v	podání	Rudolfa	Hrušínského	 z	filmu	Vesničko	má	 stře-
disková:	„To	není	země,	to	je	zahrádka“.	Střídání	lesů,	polí,	luk	a	rybníků	je	pro	
českou krajinu typické. Pohled na takovou krajinu je pak přímo pohlazením 
pro	duši.		Jenže	přišla	kolektivizace,	scelování	pozemků,	rozorání	mezí,	rušení	
remízků	a	z	mozaikovité	krajiny	malých	políček	jsou	rázem	velké	lány	snadno	
podléhající	erozi.	Leckde	se	alespoň	vysadily	větrolamy,	většinou	z	topolů.	Ty	
však	dnes	 již	dožívají	 a	do	 jejich	obnovy	 se	nikdo	nehrne.	Navíc	 jsou	 topoly	
křehké a ve větším větru se snadno lámou. 
	 Jak	bychom	mohli	naší	krajině	alespoň	částečně	vrátit	 její	krásu	a	pomoci	
tím	i	přírodě?	V	územním	plánu	naší	obce	(je	volně	dostupný	na	internetu,	stačí	
vyhledat	Googlem	a	můžete	se	sami	podívat)	 jsou	kolem	většiny	polních	cest	
navržena	stromořadí.	Stačilo	by	tento	plán	dovést	k	realizaci.	
	 Krajinou	Žabčic	a	Židlochovicka	se	již	zabývalo	v	nedávné	době	několik	spe-
cialistů.	V	roce	2006	byla	na	Mendelově	univerzitě	zpracována	studie	na	téma	
Optimalizační	posouzení	krajinného	prostoru	ŠZP	Žabčice.	Taktéž	r.	2006	vzni-
kl	Krajinný	plán	regionu	Židlochovicko	od	firmy	Ageris.	Z	obou	prací	vyplývají	
hlavní	ohrožení	pro	přírodu	a	krajinu	u	nás	–	sucho	a	větrná	eroze.	Jako	možná	
řešení ke zlepšení současného stavu odborníci uvádí:
1.	 Možnost	těžit	písek	v	pískovnách	hlouběji,	až	pod	hladinu	spodní	vody.	Mís-

to	rekultivace	zpět	na	ornou	půdu,	která	na	místě	vytěžených	pískoven	záhy	
ztrácí úrodnost a trpí suchem, pak vytvořit nové vodní plochy a kolem nich 
lesy. Příklady bychom našli i nedaleko, např. štěrkovna v Zaječí je vhodná i ke 
koupání. 

2. Revitalizace Šatavy, kde mezi Žabčicemi a Unkovicemi by měl vzniknout 
nový	mokřad.	

Žabčice a příroda
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tovních	akcí:	5.	ročník	Memoriálu	J.	Veselého	a	O.	Kroupy,	2	fotbalová	utkání	proti	
Svazarmu, přebor ve stolním tenise, v badmintonu a v šachu.
	 Aktivní	 složkou	NF	 v	 obci	 je	 základní	 organizace	Českého	 zahrádkářského	
svazu.	Tato	čítá	84	členů.	Proběhlo	12	výborových	schůzí,	v	nichž	řešeny	odborné,	
kulturně	politické	a	hospodářské	úkoly.	Již	tradiční	podniky	-	výstava	a	ochutná-
vání	vín,	výstava	květin	a	ovoce,	byly	veřejností	hojně	navštíveny	a	měly	slušnou	
úroveň.	Ve	společné	osadě	18	vinařů	u	Kulatého	kopce	je	několik	členů,	kteří	ne-
obdělávají pečlivě svoje díly a neplní stanovenou dohodu se ZO. Nepodařilo se 
zajistit	dostatek	umělých	hnojiv	a	rašeliny	pro	členy.
	 Základní	organizace	Svazu	požární	ochrany	 i	při	počtu	32	členů	plní	dobře	
svoje	úkoly.	14	členů	je	zařazeno	do	Veřejného	požárního	sboru,	který	je	výkon-
nou	jednotkou	NV	a	je	vybaven	patřičnou	technikou.	Účast	a	kázeň	prověřena	při	
výjezdu	k	3	požárům,	především	k	požáru	sena	v	JZD	Blučina.	Zásahu	se	zúčastni-
lo	13	příslušníků	zdejší	požární	jednotky.	Nezapomíná	se	ani	na	požární	prevence	
–	prohlédnuto	355	obytných	budov.
 V 1. pololetí r. 1979 probíhala činnost Sokola pravidelně ve třech oddílech 
ZRTV,	badminton	a	kopaná.	Pak	nastal	útlum	činnosti,	jehož	předzvěstí	byl	fakt,	
že	Sokol	nebyl	schopen	zorganizovat	tradiční	Vavřinecké	hody.	Nácvik	na	sparta-
kiádu 1980 se nekonal.
	 Oddíl	kopané	vyvíjel	svoji	činnost	bez	přerušení.	Mužstvo	po	podzimu	skon-
čilo	v	okresním	přeboru	na	9.	místě	a	musí	hodně	přidat,	aby	se	v	něm	udrže-
lo.	Dorost	je	v	krajské	soutěži	na	posledním	místě.	Vedoucí	žáků	byli	M.	Šťastný	
a	K.	Dvořáček.	Na	podzim	jsou	žáci	na	9.	místě.
	 Myslivecké	sdružení	tvořilo	35	členů	a	výměra	honitby	činila	1	051	ha.	Vlastní	
myslivecká činnost nebyla tak bohatá jako v předcházejících letech. Uloveno bylo: 
bažantů	403,	zajíců	9.	Odstřel	zajíců	byl	celostátně	zastaven	pro	velmi	nízký	stav	
této	zvěře.	Úbytek	zajíců	je	zaviněn	užíváním	chemických	přípravků	a	vysokých	
dávek	umělých	hnojiv.
	 Činnost	Svazarmu	byla	vcelku	slabá.	Důkazem	toho	je,	že	kronikář	nemohl	od	
předsedy	Žalia	získat	žádnou	zprávu.

Životní úroveň
	 Federální	cenový	úřad	na	základě	rozhodnutí	vlády	ČSSR	stanovil	s	účinností	
od	20.	7.	1979	zvýšení	cen	benzínu,	paliv,	energie	a	služeb	Spojů.	Současně	se	od-
straňuje	cenové	zvýhodnění	z	maloobchodních	cen	dětského	odívání.
	 S	účinností	od	1.	8.	1979	se	zvyšují	nízké	důchody	pro	jednotlivce	z	600,-	Kčs	
na 780,- Kčs měsíčně. Dále se zvyšují přídavky na děti o 50,- Kč měsíčně, tedy na 
1 dítě z 90,- Kč na 140,- Kč.

Na tomto místě jsme se Vás snažili seznámit s historií obce 
prostřednictvím žabčické kroniky, která byla vedena od 
roku 1924 tehdejším kronikářem panem Soukalem. Jelikož 
pro vysoké stáří 83 roků nemohl tuto funkci nadále zastá-
vat, zprostila ho rada MNV dnem 30.6.1961 vedení obecní 
kroniky. Vedením kroniky byl pověřen ředitel školy Zdeněk 
Koníček.

1979
	 Od	1.	1.	1979	začal	ŠZP	hospodařit	na	větší	výměře,	neboť	bylo	k	němu	slouče-
no	JZD	Přísnotice	–	Žabčice.	Vznikly	tak	nové	výrobní	a	sociálně	pracovní	vztahy.	
V	prvním	roce	sloučení	bylo	třeba	vynaložit	mnoho	úsilí,	aby	došlo	ke	konsolidaci	
dvou	provozně	odlišných	zemědělských	podniků.	Ředitelem	ŠZP	se	stal	ing.	Karel	
Spíšek, předseda JZD.

	 Během	 roku	 konáno	 6	 veřejných	 plenárních	 zasedání.	 Rada	MNV	měla	 24	
řádných	a	2	mimořádná	zasedání.

Zásluhou	občanů	a	organizací	bylo	na	akcích	„Z“	odpracováno:
na	stavbě	mateřské	školy		 	 	 6	796	hodin
na stavbě nového hřbitova   1 040 hodin
na stavbě místních komunikací        380 hodin
a	opravách	dvou	prodejen		 	 	 6	120	hodin

	 Činnost	MNV	se	však	nevyžívá	jen	ve	stavebních	akcích.	Je	rozsáhlá	a	v	pod-
statě	se	stará	o	trvalé	zlepšování	životní	úrovně	a	prostředí	našich	občanů	i	o	po-
řádek v obci.
	 Výbor	KSČ	se	ve	své	činnosti	řídil	pololetními	plány	práce.	Hlavním	úkolem	
roku	1979	bylo	provedení	významné	vnitrostranické	akce	-	výměny	stranických	
legitimací	a	s	tím	související	pohovory	s	cílem	zvýšit	účast	komunistů	při	socia-
listické	výstavbě	a	zaktivizovat	 jejich	činnost.	Pohovory	ukončeny	v	říjnu	1979.	
K	nim	se	dostavilo	všech	38	členů.	Všichni	byli	navrženi	k	výměně	legitimací,	kte-
ré	 jim	byly	v	 lednu	1980	slavnostně	předány.	Kromě	místně	platících	členů	má	
zdejší	VO	KSČ	i	82	registrovaných	členů.
	 Činnost	 ZO	 SSM	byla	 i	 při	malém	počtu	 rozmanitá.	Výbor	měl	 25	 schůzí.	
V politickém vzdělávání 3 přednášky. Uspořádal Májovou zábavu a několik spor-

Z historie obce
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	 V	důsledku	silných	mrazů	a	tím	vzniklé	energetické	krize	byla	vládou	ČSSR	
nařízena tato opatření: omezení dodávek energie v závodech, zastavení vyučování 
na	 školách	 (3	 týdny),	podstatné	omezení	 televizního	vysílání,	posunutí	 začátku	
pracovní doby.
 1. 4. byl v republice posunutím hodin o 1 hodinu dopředu zaveden letní čas. 
Toto	opatření	si	znovu	(naposledy	bylo	v	poválečném	roce	1946)	vynutila	potřeba	
úspor energie a paliv.
	 20.	 6.	 byla	 vyloupena	 samoobsluha	 (od	 roku	 1963	 již	 po	 šesté).	 Způsobená	
škoda	byla	13	000,-	Kčs.	Pachatelé	byli	dopadeni	již	následující	den.
	 8.	7.	 shořel	 stoh	slámy	nedaleko	myslivecké	chaty,	požár	byl	založen	malým	
dítětem.

z obecní kroniky vybral
Mgr. Vladimír Šmerda

Žabčické obrazy
Vážení	přátelé,	

přijměte	pozvání	na	první	ročník	multikulturní	výstavy	Vašich	kamarádů,	
přátel,	sousedů	i	těch	ostatních,	

o	kterých	možná	netušíte,	co	že	to	v	nich	vlastně	je...

O co jde

Společně	s	Obcí	Žabčice	jsme	se	rozhodli	uspořádat	výstavu	rukodělných 
	výtvorů,	obrazů,	fotografií, 

představíme	Vám	něco	z	hudebního	umu	nás	žabčických 
a snad se Vám dostane i doušek lahodného moku a něčeho na zub.  

Kdy

9. a 10. května 2015, zahájení 9. 5. ve 13:00 h

Kde

Lidový	dům	Žabčice

Proč

Vše	není	jen	o	každodenním	shonu,	spěchu	a	stresu.	Mnozí		z	nás, 
ne-li	většina,	si	plní	svou	kratochvíli	života	zábavou,	náplní,	cílem..., 

který	nese	ovoce	i	obraz	nás	samotných.	
Přijďte	si	prohlédnout	obrazy	naší	práce,	plody	našeho	nadšení	a	výsledky	

našeho umění.
Buďte	s	námi	v	májových	dnech	plných	inspirace.

Pozvánka na kulturní akce,
 které spolupořádá Obec Žabčice:
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Svá díla předvedou

Fotografie 

Jiří	Svoboda,	Marek	Charouz,	Petr	Bureš,	Marie	Matějová, 
Martin Semerád, Jakub Doupovec, Drahoslav Ilčák

Obrazy 
Karina Kroupová, Tereza Komárková, Dominika Skoupá, 

Jitka Semerádová, Ondřej Vágner, Marie Matějová

Scrapbook
Denisa Semerádová

Suchá vazba, dekorace
Šárka Poláková

Bižuterie, vyšívání a další rukodělné výtvory
Jana Bystrzonovská

Paličkování
Marie Soukupová

Šité hračky, patchwork
Leona Malčíková

Cukrářské výrobky
Petra Králová

Keramika, sošky, mozaika
Martina	Duchoňová,	Jana	Fabiánková,	Dana	Fajtová,	Marta	Krátká,	Dana	
Kučerová,	Michaela	Kykrychová,	Bohdana	Mirošová,	Dana	Saňková,	Hana	

Soukalová, Alena Šťastná, Marie Matějová

K poslechu i tanci předvede ukázku hry volná bubenická a hudební
sešlost	žabčická.

Harmonogram	celé	akce	bude	upřesněn	na	facebooku,	infokanále	i	dalších	
místech, která jistě nepřehlédnete.

Obsazení	vystavujících	není	omezeno,	místa	pro	ukázku	Vašich	výtvorů	jsou	
volná a my mezi sebou rádi přivítáme ty, co by rádi předvedli svou kreativitu 

a ještě nejsou na seznamu.





Zpravodaj Občasník vydává Obec Žabčice, Kopeček 4, 664 63 Žabčice, IČ 00282936. 
Za formální a obsahovou stránku odpovídá Redakční rada Občasníku ve složení:

předseda - Ivana Pospíšilová, členové - Jana Nejedlíková, Vojtěch Dirda,
Mgr. Jana Hochmannová a Olga Mrkvicová.

Náměty, připomínky a ohlasy posílejte na e-mail: obcasnikzabcice@seznam.cz.
RrO si vyhrazuje právo na jazykovou a stylistickou úpravu zaslaných materiálů.

Názory vyjádřené v jednotlivých článcích se nemusí shodovat s názorem RrO.
Zařazené příspěvky se nehonorují, na zveřejnění příspěvků nevzniká právní nárok.

Vychází v souladu se Statutem zpravodaje „Občasník“,
v měsících březen (uzávěrka 28. února) a říjen (uzávěrka 30. září), k dispozici také

v elektronické podobě na www.zabcice.cz a na FB profilu obce Žabčice.
Náklad 700 výtisků. Občanům Žabčic distribuován do domácností zdarma.


